
Jegyzőkönyv∗

 
Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

2007. március 14-i üléséről 
 
Az ülés helye:  Városháza II. emeleti tanácskozó terme (Budaörs, Szabadság út 134.) 
 
Jelen vannak:  Wittinghoff Tamás polgármester, Budavári György alpolgármester, 
Filkey Péter, Jelen károly, Káhn János, Kálóczi Imre, dr. Kisfalvi Péter, Kovács Ida 
Mária, Mánik Gusztáv, dr. Molnár Gábor, dr. Molnár Vilmos, dr. Nagy Tamás,  Ritter 
Imre, Dr. Ritter Gergely, Romsics Sándor, Sánta Áron, Stift Nándor, Szabó Károly, 
dr. Szabóné Müller Timea,  Takács Viktor, Töröcsik László, Török István, Dr. Vándor 
András képviselők. 
 
Igazoltan távol: Bíró Gyula képviselő 
 
Tanácskozási joggal meghívottak: Tevanné dr. Südi Annamária (jegyző), Kissné 
Benedek Zsuzsanna (aljegyző), Vágó Csaba (polgármesteri kabinetvezető), Szabó 
Gyula (városépítési irodavezető),  Almási Ibolya (pénzügyi irodavezető), 
Kisgergelyné Matisz Katalin, Horváth Györgyné (Adóiroda csoportvezetők) Kövesdi 
Gabriella (szociális- és egészségügyi irodavezető), Torma Lászlóné (Általános 
Igazgatási Iroda csoportvezető), Erdős Károlyné (jegyzői irodavezető), Csík Edina 
(főépítészi irodavezető), Karsainé Kovács Judit (közoktatási irodavezető),  Benkő 
István (okmányiroda-vezető), Krajcsirik János (számítástechnika irodavezető), Teller 
Tamásné  (gyámhivatal irodavezető), Oderszkyné Miczkó Erika (belsőellenőrzési 
irodavezető), Pető Adrienn (humánpolitika irodavezető), Antal Zita (Építéshatósági 
Iroda csoportvezető). 
 
Jegyzőkönyvvezető: Tichy Antalné 
Számítástechnika részéről: Misik Tibor 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: Köszönti a Képviselő-testület tagjait, kollegákat, 
a televízió nézőit, és a megjelenteket. Megállapítja, hogy jelenleg 23 képviselő 
tartózkodik a teremben, Bíró Gyula képviselő igazoltan van távol. A Képviselő-
testület határozatképes, az ülést 830 órakor megnyitja. Ismerteti a napirendet. 
Elmondja, hogy nagy mennyiségű módosító indítvány, illetve előterjesztés született 
az elmúlt napokban, amelyekkel kapcsolatban az ülés elején sok feladata lesz a 
Képviselő-testületnek. Ezek közül volt olyan, ami szabályossá volt tehető, és volt 
olyan, ami nem. Jelenleg három sürgősségi indítvány tárgyalható, melyek felvételét 
javasolja:  

1. Ritter Imre által benyújtott sürgősségi indítvány az Ó-temető rekonstrukciós 
munkáira a 2007. évi költségvetésben beállított 10 MFt keret céltartalékból 
történő felszabadítására  

2. Ritter Imre által benyújtott sürgősségi indítvány Budaörs Város Önkormányzat 
2007. évi Költségvetési rendelete módosításának kezdeményezésére 

3. Sánta Áron által benyújtott sürgősségi indítvány a Képviselő-testület 2007. évi 
Munkatervének módosítására.  

                                                 
∗ A jegyzőkönyv összeállításának időpontja: 2007. március 22. 

 1



Elmondja, hogy a napirenddel kapcsolatosan egy módosítási javaslata van a 
napirendek tárgyalásának a sorrendjét illetően: a 7. napirendet, Budaörsi 
Rendőrkapitány értékelő jelentése a 2006. évi munkájáról című napirendi pontot, és 
a 8. napirendet, a Budaörsi Rendőrkapitánysággal kötendő együttműködési 
megállapodás című napirendi pontot tárgyalja elsőként a Képviselő-testület.  
 
dr. Nagy Tamás: kéri a II. Zárt ülés 1. Budaörs Város Nyugalmáért Közalapítvány 
Alapító Okiratának módosítása című előterjesztést levenni a napirendről.  
 
Wittinghoff Tamás polgármester: megkéri a Képviselő Urat, hogy a napirendről 
levételre javasolt előterjesztések indokait sorolja fel. 
 
dr. Nagy Tamás: A Budaörs Város Nyugalmáért Közalapítvány Alapító Okiratának 
módosítása című előterjesztésnél találtak olyan kérdést, ami tisztázatlan. Kéri 
továbbá a 11./14. pont, a 2007. évi költségvetés út- és járdaépítések, közterületi 
lépcsők, szennyvízhálózat fejlesztési pontok módosítási javaslata című előterjesztés 
levételét a napirendről.  
 
Wittinghoff Tamás polgármester: a napirendekkel kapcsolatban elmondja, hogy a 
Budaörs Város Nyugalmáért Közalapítvány Kuratóriumában két ember már nem 
dolgozik, ezért annak működése már nem biztosítható, továbbá ez az előterjesztés 
jelenleg már harmadszor van napirenden a Képviselő-testület előtt. Az előző ülésen 
arra kérte a kollégáját, hogy vettesse át írásban kérését, mely szerint a jobboldal 
jelöljön meg egy személyt a megfelelő posztra. Ez nem történt meg. Olyan 
szervezetről van szó, amelynek közfeladatai vannak, olyan feladatot látnak el az 
emberek magánidejükben, szolgalomból, amely a közt szolgálja. Nem tartja 
indokoltnak, hogy ezt levegyék a napirendről. A „2007. évi költségvetés út- és 
járdaépítések, közterületi lépcsők, szennyvízhálózat fejlesztési pontok módosítási 
javaslata” című napirendi pontnál arra kéri a Képviselő-testületet, hogy fontolják meg, 
annak napirenden tartását, annak érdekében, hogy azok az utcák, járdák már idén 
megvalósulhassanak. Ha erről a jobboldal tárgyalni sem hajlandó, ez persze üzenet-
értékű nyilván neki is, és a kívülállók számára is, hogy egy olyan napirendet, amit ők 
javasolnak, napirendre sem hajlandó venni a Képviselő-testület. Kéri, hogy azt az 
esélyt adja meg a jobboldal, hogy ezt a napirendet tárgyalni tudják.  
 
Kálóczi Imre: elmondja, hogy az alapító okirat módosításra vonatkozó előterjesztést 
azért szeretnék levetetni a napirendről, mert a Felügyelő Bizottságnál két embert 
szeretne a Kuratórium elnöke leváltani. Ugyanakkor, ha megnézik az alapszabályt, 
abban az szerepel, hogy a Felügyelő Bizottság tagjainak mandátuma az 
Önkormányzati Képviselő-testület mandátumának idejére szól, tehát októberben 
lejárt az „egész” bizottság mandátuma. Javasolják, hogy az Ügyrendi Bizottság 
nézze át, véleményezze az alapító okiratot, és utána kerüljön az a Képviselő-testület 
elé. 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: a Képviselő-testület október 12-e óta megalakult, 
azóta ez az előterjesztés harmadszor van napirenden, lett volna alkalom ezt átnézni.   
 
dr. Nagy Tamás: a napirendre vonatkozó indítványokkal kapcsolatban megjegyzi, 
hogy az ünnep méltósága érdekében nem kívánnak belemenni ilyen fajta politikai 
„iszapbirkózásba”, amit Polgármester Úr kezdeményezett. Nem fogják magukra 
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nézve kötelezőnek venni azt a stílust, amit Polgármester Úr reagálásában ismételten 
megfogalmazott.  
 
Wittinghoff Tamás polgármester: amennyiben politikai „iszapbirkózásnak” számít 
az, hogy ő szeretné ha a városban néhány út és járda idén elkészüljön, ő inkább ezt  
„aszfaltbirkózásnak” nevezné.  
A FIDESZ-KDNP Frakció sürgősségi indítványa szerint technikai okok miatt néhány 
tétel ki lett véve a költségvetésből illetve nem lett berakva a költségvetésbe, 
amelyekre vonatkozóan a bizottsági egyeztetések után a Képviselő-testület 
többségének már a döntéssel ellentétes álláspontja volt. A FIDESZ-KDNP Frakció 
sürgősségi előterjesztésének indoklása gyakorlatilag az, hogy egyszerűen nem 
figyeltek akkor oda, amikor szavaztak, és ennek megfelelően ezt most tárgyalni kell. 
Az ő javaslata viszont arra irányul, hogy kb. 13 darab utca idén megvalósulhasson. 
Ha a Képviselő-testület májusban kezd el evvel foglalkozni, akkor idén semmi nem 
fog megvalósulni. A lakókat, akik ebben az utcában laknak hátrányosan érinti majd 
ez. Ha valaki számára ez politikai „iszapbirkózás”, akkor sajnálja. Ő 17 éve „birkózik” 
azért, hogy ebben a városban minél több mindent megvalósítsanak.  
 
Felteszi szavazásra a napirendre vonatkozó módosító indítványokat:  

1) A Budaörsi Rendőrkapitány értékelő jelentése a 2006. évi munkájáról című 
napirendi pontot, és a Budaörsi Rendőrkapitánysággal kötendő 
együttműködési megállapodás című napirendi pontot első illetve második 
napirendi pontként tárgyalja a Képviselő-testület.  
Szavazati arány: 23 egyhangú igen 

 
2) Az Ó-temető rekonstrukciós munkáira a 2007. évi költségvetésben beállított 

10 MFt keret céltartalékból történő felszabadítása című sürgősségi 
előterjesztés napirendre vétele 
Szavazati arány: 23 egyhangú igen 

 
3) Budaörs Város Önkormányzat 2007. évi Költségvetési rendelete 

módosításának kezdeményezése című sürgősségi előterjesztés napirendre 
vétele.  
Szavazati arány: 16 igen, 7 nem 

 
4) A Képviselő-testület 2007. évi Munkatervének módosítása című sürgősségi 

előterjesztés napirendre vétele.  
Szavazati arány: 13 igen, 8 nem, 2 tartózkodás 

 
5) Budaörs Város Nyugalmáért Közalapítvány Alapító Okiratának módosítása 

című előterjesztés napirendről történő levétele 
Szavazati arány: 13 igen, 10 nem 

 
6) 2007. évi költségvetés út- és járdaépítések, közterületi lépcsők, 

szennyvízhálózat fejlesztési pontok módosítási javaslata című napirendi pont 
napirendről történő levétele.  
Szavazati arány: 13 igen, 10 nem 
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Az elfogadott módosításokkal a napirendet a Képviselő-testület 20 igen, 2 tartózkodó 
szavazattal elfogadta. (Wittinghoff Tamás polgármester nem vett részt a 
szavazásban.) 
 
36/2007.(III.14.) ÖKT sz.    határozat 
 
Napirend:  
 
1.) Budaörsi Rendőrkapitány értékelő jelentése a 2006. évi munkáról 
2.) Budaörsi Rendőrkapitánysággal kötendő együttműködési megállapodás 
3.) Budaörs Város Önkormányzat 2006. évi költségvetési rendelet módosítás 
4.) A felnőtt és gyermek személyes gondoskodást nyújtó ellátásokról szóló 

24/2004.(IV.20.) rendelet módosítása 
5.) Egyes helyi építési szabályzatok módosítása 
6.) Budaörs egyes területeire változtatási tilalom elrendeléséről szóló 

43/2005.(IX.22.) sz. rendelet módosítása 
7.) Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testülete a közterületek elnevezéséről 

valamint azok jelöléséről szóló 68/2004. (XII.01.) rendelet módosítása 
8.) Az Önkormányzat vagyonáról való rendelkezési jog szabályairól szóló 

60/2004.(X.20.) rendelet módosítása 
9.) Településfejlesztési és Vagyongazdálkodási Bizottság elnökének megválasztása 
10.) Közbiztonsági Bizottság alelnökének megválasztása 
11.) Bizottságok határozati javaslatai 

1.) A kötelező óraszámemelésből adódó létszámok megállapítása Budaörs Város 
Önkormányzat iskoláiban 

2.) Fenntartói Minőségirányítási Program (ÖMIP) felülvizsgálata, módosítása a 
közoktatásról szóló 1993. évi LXXIX tv. 40. § (11) bekezdése alapján 

3.) Budaörs Város Önkormányzat drogstratégiájának elfogadása, javaslat a 
Kábítószerügyi Egyeztető Fórum működésének átszervezésére 

4.) Városi sportnap rendezése 
5.) Közművelődési megállapodások felülvizsgálata 
6.) Budaörs Város 2007. évi rendezvénytervének módosítása 
7.) 2007. évi érdekeltségnövelő pályázatra önrész biztosítása és a fejlesztésekre 

vonatkozó középtávú terv 
8.) A Beregszászi II. Rákóczi Ferenc Kárpátaljai Magyar Főiskola támogatási 

kérelme 
9.) Beszámoló az Idősek Karácsonyáért Közalapítvány 2006. évi működéséről 
10.) Budaörs Város Tervtanács munkájának folytatása 
11.) Budaörs Város Önkormányzatának 2004-2009 évre szóló Gazdasági 

Programjának felülvizsgálata 
12.) Intézményi beruházások tervezési keretének módosítási javaslata 
13.) A 10/2007.(II.15.) ÖKT sz. határozat II. fejezetének visszavonása 
14.) Javaslat a Budaörs, Kolozsvári u. 40007/4 hrsz-ú ingatlan hasznosítására 
15.) Kalkuláció ellenőrzése 
16.) 2007. évi burkolat felújítási pályázat 
17.) Skeet Lőtér kialakításához önkormányzati támogatás 

      18.)BTG Kft. Felügyelő Bizottsági tagok választása 
      19.)Budaörs, Árpád u. 17/1. sz. alatt található 875 hrsz-ú ingatlanból Budaörs     

Város Önkormányzatának tulajdonában álló 10/24 tulajdoni hányad 
értékesítése  
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20.) Ó-temető rekonstrukciós munkáira a 2007. évi költségvetésben beállított 10   
MFt keret céltartalékból történő felszabadítása 

21.) Budaörs Város Önkormányzat 2007. évi Költségvetési rendelete         
módosításának kezdeményezése 

22). A Képviselő-testület 2007. évi Munkatervének módosítása 
 

II. Zárt ülés: 
 
1.) Fellebbezés átmeneti segély tárgyában 
 
 
Napirend előtti hozzászólások:  
 
Török István: csatlakozik dr. Nagy Tamás képviselő által elmondottakhoz, bár jelzi 
hogy a közelmúltban több olyan esemény történt - például egy negatív hangvételű 
szórólap terjesztése - amely a FIDESZ-KDNP Frakció ellen irányult. A 
képviselőtársaival úgy döntöttek, hogy az ünnep méltóságára való tekintettel nem 
kívánnak politikai csatározásokban most részt venni, ezért a napirend előtti 
hozzászólásoktól tartózkodni kívánnak politikai értelemben. Kéri, hogy a testület többi 
tagja is csatlakozzon az elképzelésükhöz.  
 
Wittinghoff Tamás polgármester: úgy véli, ez tisztességes felhívás. De nem lett 
volna baj, ha a napirenden megtárgyalják azokat az előterjesztéseket, amelyeket 
szabályosan benyújtottak. 
 
Ritter Imre: felolvas egy rövid nyilatkozatot, amely a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
2007. március 13-án 7 taggal megalakult a Wudersch Német Nemzetiségi Frakció. 
Tagjai: Dr. Nagy Tamás, Ritter Imre, dr. Ritter Gergely, Sánta Áron, Dr. Molnár 
Vilmos, Budavári György, Káhn János. A frakció vezetője: Ritter Imre.  
 
Dr. Ritter Gergely: elmondja, hogy ő is csatlakozott ehhez a frakcióhoz, azért is mert 
a svábságát mindig fontosnak tartotta. Úgy véli, ő az egyetlen olyan tagja ennek a 
frakciónak, aki a másik oldalon ül. Abban a reményben csatlakozott, hogy ez egy 
olyan fórum lehet, ahol esetleg ebben a mostani politikai légkörben meg lehet 
próbálni néhány közös dolgot csinálni. Úgy véli azonban, sok olyan dolog van, ami 
nagyon távol tartja a frakció sok tagjától. Tudomása szerint a jelenlévők között még 
vannak olyanok, akiknek a származás alapján kapnia kellett volna ebbe a frakcióba 
meghívást. Ez nem történt meg, ezt egy kicsit szelektív jellegűnek érzi. Azzal a céllal 
csatlakozott, ha valóban politikamentesen, egy hidat tudnak a két oldal között ezzel 
kiépíteni.  
 
Dr. Szabóné Müller Tímea: kérdezi, hogy az SzMSz lehetőséget biztosít-e arra, 
hogy egy képviselő több frakciónak is tagja legyen. Szeretné, ha a Jegyző Asszony 
választ adna, illetve Ritter Imre képviselő is választ adna a kérdésére. Dr. Ritter 
Gergely képviselő felszólalásával egyetért. Müller Timeaként a német kisebbséghez 
tartozónak érzi magát, nagyon örült volna, ha meghívták volna ezen frakció 
megalakításához, ha tényleg pártokon felül áll. Jelzi, hogy csatlakozni szeretne 
ehhez a frakcióhoz.  
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Wittinghoff Tamás polgármester: furcsa dolognak tartja, hogy az Alpolgármester 
Úr tudott erről a dologról, de neki nem szólt. Az alpolgármester kapott meghívót, ő 
nem, miközben pártpolitikán felül áll a frakció létrehozása. dr. Nagy Tamás és Sánta 
Áron képviselők neve vélhetően sokkal inkább német név mint a Müller Timeáé vagy 
a Wittinghoff Tamásé? De valahogy hozzájuk még sem jutott el ez a meghívó. Azt 
szeretné gondolni, hogy ez véletlen, akkor ezt ők elfogadják és nem fognak ezzel 
kapcsolatban semmiféle konzekvenciát vagy téves következtetést levonni.  
 
Tevanné dr. Südi Annamária jegyző: elmondja, hogy a SzMSz rendkívül szűkszavú 
a frakcióalakítás vonatkozásában, jogilag lehetséges, nem zárja ki az SzMSz. 
 
Budavári György alpolgármester: dr. Ritter Gergely képviselővel sok mindenben 
egyetért. Arra kell törekedni, hogy ez egy politikamentes frakció legyen. Bejelenti, 
hogy a Budaörsi Vállalkozók Egyesület Frakciójának frakcióvezetői tisztségéről 
lemondott, és Romsics Sándor képviselőt választották meg frakcióvezetőnek.  
 
Ritter Imre: elmondja, hogy a frakció nyitott. Örömmel veszik, ha az, aki a német 
nemzetiséghez tartózónak vallja magát, az a frakcióban részt vesz. A frakció tagjai 
között egy ember vétója esetén nincs a frakciónak végleges álláspontja. Szerinte 
senkinek a politikai frakcióbeli kötelezettségeit nem gátolhatja ez a frakció, mert csak 
teljes egyetértés esetén van közös vélemény. Bízik benne, hogy amit elkezdtek, 
annak lesz folytatása és eredménye. 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: szeretné kérni, hogy a következő összejövetelre 
minden képviselő kapjon meghívást, így mindenki el tudja dönteni, hogy ehhez 
kíván-e csatlakozni vagy nem.  
 
Dr. Molnár Vilmos: úgy véli, alkotmányos jog az, hogy valaki egy nemzetiséghez 
kötődik és örül, hogy dr. Szabóné Müller Timea képviselő vállalta ezt. Úgy véli, ez a 
frakció híd lehet Budaörsön és tényleg összefogásra tud buzdítani mindenkit. A 
Polgármester Úr felszólalására reagálva elmondja, hogy rosszul érezte magát, mivel 
állami kényszerrel elvették a családjától a Messinger nevet. Úgy véli ez a frakció arra 
jött létre, hogy a jelennel és a jövővel foglalkozzanak, és ezeket az értékeket tovább 
ápolják az egyetértés jegyében.   
 
Wittinghoff Tamás polgármester: valószínűleg félreértette dr. Molnár Vilmos 
képviselő a szavait. Ő mást állított, mint amit ebből a Képviselő Úr levont. Úgy 
mondta, hogy a nevekből nem lehet feltétlenül következtetni a nemzetiségre, de 
vélhetően lehet sejteni, ha valakit Müllernek vagy Wittinghoffnak vagy Stifftnek 
hívnak, akkor esetleg lehet valami kötődése a német nemzetiséghez. Ő nem állítja, 
ha valakit Molnárnak hívnak, az nem lehet német nemzetiségű. Nem lehet pusztán 
politikai alapon vagy nevek alapján eldönteni ezt, tehát vélhetően mindenkinek 
lehetővé kell tenni az, hogy ezt eldöntse, mert aki egyébként német származású, az 
sem biztos, hogy ezt az identitását olyan fontosnak tartja, hogy részt akar venni 
benne. És lehet, hogy valakinek a neve alapján ezt nem lehet tudni, és mégis úgy 
érzi – mint ahogy dr. Molnár Vilmos képviselő is elmondta – hogy ez számára fontos. 
Következtetésképp az egyén döntésén kell alapulnia, de ha az egyén nem tud róla, 
akkor viszont nehezen fog dönteni róla.  
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dr. Nagy Tamás: jelzi, hogy Polgármester Úr hozzászólásában vélhetően, de nem 
szándékosan ellent mondott a korábbi hozzászólásának. Nagyon sértőnek érzi, 
különösen egy liberális embertől ezt a fajta megközelítést. Elmondja, hogy másfél 
éves kora óta maga és a családja kapcsolatban van a német nemzetiségi kultúrával, 
magas szinten beszél németül. Sértőnek érzi magára nézve, hogy a Polgármester Úr 
ilyen fajta megnyilatkozást engedett meg magának. Különösen szomorúnak tartja, 
hogy egy magát liberálisnak tartó ember szájából hallhatta ezt. Visszautasítja a 
Polgármester Úr megjegyzését.  
 
Wittinghoff Tamás polgármester: szomorúnak tartja, hogy a Képviselő Úr nem érti, 
amit mondott. Ő pontosan azt mondta, hogy mindenkinek joga van, hogy saját maga 
megítélje, de ha a Képviselő Urat meghívták mint dr. Nagy Tamást, akkor Müller 
Tímeát és Wittinghoff Tamást is illett volna meghívni. Ha a Képviselő Úr ezzel nem 
ért egyet, mert a liberális elvekkel ellenkezik, akkor ezt ő nagy tisztelettel tudomásul 
veszi, bár nem ért vele egyet.  
 
Stifft Nándor: tájékoztatja a jelenlévőket, hogy Budaörs Város Önkormányzata 
fontosnak tartotta, feladatának tekintette a helyi feladatok végrehajtásában résztvevő 
civil szervezetek támogatását és 2007-ben is meghirdette a pályázatát helyi 
alapítványok és társadalmi szervezetek támogatására. A pályázati adatlapok 
igényelhetők a Polgármesteri Hivatalban illetőleg letölthetők a Polgármesteri Hivatal 
honlapjáról. A beadási határidő: március 31. Budaörs Város Képviselő-testületének 
Környezetvédelmi Bizottsága kiírta az erdei iskolák és környezetvédelmi táborok 
támogatására is a pályázatot. Beadási határidő: április 15. Szintén letölthető a város 
honlapjáról.  
 
Dr. Vándor András: a helyi németség elképzelését, hogy frakciót alapítanak, nagyon 
szimpatikusnak tartja és ez tisztességes szándékú dolog bármelyik oldalról nézve. 
Neki annyi a kötődése a helyi németséghez, hogy azt szeretné, ha a testület 
megértené, hogy csinálni kell mindazt, amit csinálnak az Ó-temetőtől a Présházakon 
át a falu történeti értékéiig. A jobboldalnak jegyzi meg, hogy az a megfogalmazás, 
hogy: „győztetek”, nem tölti el a másik oldalon ülőt örömmel. Úgy gondolja, hogy 
lassan meg kellene érteni azt, hogy a győzelem nem azt jelenti, hogy le is győzöm a 
másikat. Valamelyik képviselőtársától elhangzott, hogy „azt fog történni, amit mi 
akarunk, mi vagyunk többen”, ő evvel teljes mértékig egyet tudna érteni, hogy az fog 
történni, amit ők 24-en akarnak. Nem legyőzni kell a túloldalt, hanem meg kell győzni, 
hogy a város rendesen és jól működjön.  
 
Dr. Ritter Gergely: számára értelmezhetetlen volt dr. Nagy Tamás képviselő 
hozzászólása. Bebizonyosodott, hogy olyan távol vannak egymástól gondolatilag, 
hogy ezt nehéz lesz áthidalni. Ő is liberális, és tökéletesen érti, hogy mit mondott a 
Polgármester Úr. Úgy gondolja, hogy komoly félreértelmezésre volt szükség ahhoz, 
hogy ezt másképp lehessen magyarázni.  
 
Wittinghoff Tamás polgármester: több napirend előtti hozzászóló nem lévén jelzi, 
hogy a képviselők hozzászólását követően a két ülés között eltelt időszakról kell 
számot adnia. Elmondja, hogy néhány héttel ezelőtt az 1. számú iskola igazgatónője 
megkereste, hogy szeretne napirend előtt hozzászólni és jelezte, hogy erre csak a 
képviselők számára van lehetőség. Arra kérte az Igazgatónő, hogy a Képviselő-
testület előtt olvassa fel a levelét.  
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Felolvassa a levelet, melyben az intézmény vezetője ismerteti milyen rossz 
állapotban van az  iskola épülete (tornaterem életveszélyes, stb.), és kéri a 
Képviselő-testületet, hogy az iskola építés kérdését gondolják át. Ha az új iskola 
építése nem lehetséges, akkor az elkerülhetetlen felújítás és bővítés még az idén 
kezdődjön meg, mert az állagromlásnál minden nap számít. (A levél a jegyzőkönyv 
mellékletét képezi.  
 
Ismerteti a két ülés között eltelt időszak legfontosabb eseményeit:   
(2006. szeptember 14-től  2007. március 14-ig) 
 
Szeptember   
14. Képviselő-testületi ülés 
15-16-17.  Testvérvárosi találkozó 
16.  Közbiztonsági nap budaörsi gyerekek számára (rendőrkapitányság és 

városháza közös szervezés) 
19.  Sisa Béla: Népi Építészetünk  – kiállítás az aulában 
20. „Úton a budaörsi ótemetőbe” könyvbemutató 

Kistérségi tanévnyitó rendezvény a városházán 21. 
Mozgáskorlátozottak bálja 
a városháza bemutatása bretzfeldi diákoknak (50 fő) 
„20 éves a város” könyvbemutató 

22. 

Észak-Rajna Westfalia parlamenti focicsapata mérkőzés Budaörsön 
Empátia nap 23. 
Kistérségi kulturális fesztivál 

25. „Zene világnapja” hangverseny a zeneiskolában 
27.  Idősek Világnapja városi ünnepség a Művelődési Házban 
28.  Zsiráf Kupa – óvodás focitorna  (Liver FC) 
október   
1.  
 

Önkormányzati képviselők és polgármester választás, kisebbségi 
önkormányzatok választása 

7.  „Fut az örs” – Kesjár Iskola szervezésében 
12. Alakuló Képviselő-testületi ülés 
13.  Francia építész küldöttségnek a városháza bemutatása 
 Budaörsi Jazz Napok megnyitója 
21.  Országos tájház találkozó a Német Kisebbségi Önkormányzat 

szervezésében – tanácskozás a német helytörténeti múzeumokról  
’56-os emlékmű avatás, megemlékezés és koszorúzás 23.  
Mozart: Requiem – ünnepi hangverseny a városházán 

november  
 2.  Koszorúzás (I. és II. Világháborús emlékmű a Templom téren, Német 

Katonai Temető, Orosz Katonai Emlékmű) 
10. Képviselő-testületi ülés 
11. Márton-napi Vesperás a Római Katolikus Templomban 
12. Márton-napi sokadalom a Templom téren  
14. Képviselő-testületi ülés 

Gyermekbűnözésről szakmai konferencia a Gyámhivatal szervezésében 16.  
METRO áruház átépítésének avató ünnepsége 
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Suzuki megnyitó 
Heimatmuseum kiállítás megnyitó 
Interreg – természetvédelmi rajzpályázat kiállításának megnyitása 

17.  

Idősek Napközi Otthonának jubileumi ünnepsége  
Pro Musica Kórus hangversenye a városházán 18.  
Sváb bál 

21. Véradó nap és egészségi állapot felmérés a városházán 
22 Budapesti Agglomerációs Fejlesztési Tanács ülése 

 23. 
Képviselő-testületi ülés 

24.  Pest Megye Közgyűlésének ülése 
27.  Kamaraerdei Részönkormányzat alakuló ülése 
30. Légi-mentőszolgálat tárgyalás 
nov. 29. dec. 4. Pro Musica Kórus bretzfeldi vendégszereplése 
december   
1.  Betlehem építő verseny a Mindszenti Iskolában 
2.  Adventi gyertyagyújtás a Templom téren 

Városi Mikulás ünnepség 6.  
Közmeghallgatás 

7.  Országos jegyzői konferencia a Jegyző és közigazgatás című szakmai lap 
szervezésében a városházán 

8.  Adventi gyertyagyújtás a Templom téren 
12. Idősek karácsonyi ünnepsége a városházán  
13.  Kistérségi Polgármesterek Tanácsának ülése 

Képviselő-testületi ülés 15.  
Pro Musica Kórus Karácsonyi Ünnepsége a Közösségi Házban 

16.  Adventi gyertyagyújtás a Templom téren 
Budaörsi Karácsonyi vásár a Templom téren 17.  
Adventi hangverseny az Evangélikus Templomban 

19.  Gyermekek Karácsonyi Ünnepsége a városháza szervezésében a 
Művelődési Házban 

23.  Adventi gyertyagyújtás a Templom téren 
2007. január  
15.  Képviselő-testületi ülés 

Egyeztetés a Zsámbéki térség  településeivel (ZSÁMÉRT) 16.  
Nyugdíjas klubok városi vetélkedője a városházán 

21.  Megemlékezés a budaörsi németek elűzetésének 61. évfordulójáról és 
koszorúzás (ótemető, régi községháza) 

24.  Költségvetés egyeztetése a szakszervezetekkel  
Bleyer napok rendezvény  26.  
Illyés Gimnázium szalagavató  

30.  Közép-magyarországi Regionális Fejlesztési Tanács ülése 
Kistérségi Polgármesterek Tanácsának ülése 31.  
Kistérségi Képviselő-testületek együttes ülése 

február   
2.  BKV-val tarifa egyeztetés 
7.  Sajtótájékoztató  - a Corvinus Egyetemmel kötött együttműködési 

megállapodásról 
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9.  Heimat Múzeum fotókiállítás 
15.  Képviselő-testületi ülés 

Közép-magyarországi Regionális Fejlesztési Tanács ülése 16.  
1. sz. Általános Iskola bálja 

17.  Sportbál 
19.  7-es óvoda Európai Uniós vándorkiállításának megnyitója a városházán 

Dél-Budai Regionális Szennyvíztisztítási Projekt Konzorciumi Tanácsának 
ülése a Főpolgármesteri Hivatalban 

20. 

AGIP egyeztetés 
Konferencia vállalkozóknak az Integrációs Bizottság szervezésében 21. 
Képviselő-testületi ülés 
Nagyadózók fogadása a városházán 22. 
 

28.  Egyeztetés Varga János Plébános Úrral 
március  
 1.  Külföldi diákok fogadása, akik a LA DIVERSITÉ MUSICALE program 

keretében egy hetet töltöttek az Illyés Gimnáziumban 
5  Városi szülői értekezlet a Művelődési Házban 
6.  Államreform és az Elektronikus közigazgatás operatív programok 

Monitoring Bizottságának ülése 
Budapesti Agglomerációs Fejlesztési Tanács ülése 7.  
Intersport Áruház megnyitása 

10. Látássérültek jótékonysági bálja 
 
Wittinghoff Tamás polgármester további tájékoztatásul elmondja, hogy azt kérte 
Alpolgármester Úrtól, hogy vegyen részt a 2007. március 13-i törökbálinti testületi 
ülésen. Budaörs Város temetője közigazgatásilag Törökbálinton helyezkedik el, 
vásárolt az Önkormányzat a temető bővítésére területet. A törökbálinti 
településszerkezeti tervben is így volt nyilvántartva a terület, de közben érdekes 
határozatok születtek Törökbálinton. Ez a probléma március 13-án a törökbálinti 
Képviselő-testület elé került. Olyan döntés született, amennyiben Budaörs ad 
Törökbálintnak ugyanakkora területet, akkor ők hozzájárulnak ahhoz, hogy – az 
egyébként Budaörs tulajdonában lévő - területet ők használják. Úgy véli, hogy 
amennyiben Törökbálint vásárol egy közcélra hasznosítandó területet, és az ő 
tulajdonában lesz, akkor ezen lehet gondolkodni. Nem olyan döntés született, amit ő 
racionálisnak tartana. Meg fogja keresni Törökbálint polgármesterét ez ügyben, aki 
egyébként szintén sajnálkozott ezen, hogy egy ilyen döntés született, nem volt abban 
a helyzetben, hogy az észszerű döntés felé tudja orientálni a Képviselő-testületét.  
 
 
Napirendek tárgyalása:  
 
1.) Budaörsi Rendőrkapitány értékelő jelentése a 2006. évi munkáról 

 
Galuska-Tomsics László rendőrkapitány: ismerteti a beszámolót. Megköszöni a 
Budaörs Város Önkormányzatának támogatását.  
 
Romsics Sándor: felhívja a figyelmet a Tulipán utca és az Átlós utca két lámpája 
összehangolásának a problémájára.  
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Wittinghoff Tamás polgármester: ez a probléma a Városépítési Iroda hatásköre, 
amelyre a közút kezelőjével keresnek megoldást, nem a rendőrkapitány feladata.  
 
Dr. Vándor András: a Közbiztonsági Bizottság megtárgyalta a beszámolót, és 6 
egyhangú igen szavazattal a Képviselő-testületnek elfogadásra ajánlotta. 
Tájékoztatja a Képviselő-testületet, hogy a bizottsági ülésen szóba került – a 
bizottság ebben segítséget is ígért a Rendőr-főkapitányságnak – a Budaörsön 
dolgozó rendőrök elhelyezése illetve lakáshelyzetének a támogatása. Ez ügyben kéri 
a Településfejlesztési és Vagyongazdálkodási Bizottság, illetve a Pénzügyi Bizottság 
támogató segítségét is. A bizottság ülésén a térfigyelő rendszerek további 
fejlesztéséről volt szó, valamint a bűnügyileg erősen szennyezett nagyáruházi 
területek védelmében az érintett feleket is sokkal fokozottabban kell bevonni. A 
Képviselő-testület figyelmébe ajánlja a „Budaörs Biztonságáért” Érdemrend 
kitűntetés alapítását, valamilyen jellegű megbecsülést a város részéről, annak, aki 
Budaörs biztonságáért tevékenykedik.  
 
Ritter Imre: megköszöni a Kapitány Úrnak a tavalyi Budaörsi Passió és az Országos 
Német Emlékhely és más rendezvények biztosítását, a megrendezés során nyújtott 
segítségüket és együttműködésüket.   
 
Sánta Áron: folyamatos probléma a Templom tér átalakítása és felújítása óta, 
rendszeresen fiatalokból álló csoportok ott töltik az idejüket, és viszonylag komoly 
károkat okoznak. Kéri a Rendőrfőkapitány Úrtól, jobban figyeljenek a Templom térre 
és környékére.  
 
Wittinghoff Tamás polgármester: felteszi szavazásra a javaslatot a beszámoló 
elfogadására, melyet a képviselő-testület 23 egyhangú igen szavazattal elfogadott. 
 
37/2007.(III.14.) ÖKT sz.    határozat 
 
Budaörsi Rendőrkapitány értékelő jelentése a 2006. évi munkáról 
 
Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Budaörsi Rendőrkapitányság -  
előterjesztés mellékletéül szolgáló - értékelő jelentését a 2006. évben elvégzett 
munkáról elfogadja. 
 
Felelős: Polgármester   
Határidő: azonnal 
Végrehajtást végzi: Jegyzői Iroda 
 
 
2.) Budaörsi Rendőrkapitánysággal kötendő együttműködési megállapodás 

 
Wittinghoff Tamás polgármester: ismerteti az előterjesztést, és a Közbiztonsági 
Bizottság döntését.  
 
Felteszi szavazásra a javaslatot, amelyet a Képviselő-testület 23 egyhangú igen 
szavazattal elfogadott.  
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38/2007.(III.14.) ÖKT sz.    határozat 
 
Budaörsi Rendőrkapitánysággal kötendő együttműködési megállapodás 
 
Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Pest Megyei Rendőr-
főkapitánysággal kötendő, az előterjesztés mellékletét képező együttműködési 
megállapodást jóváhagyja. 
 
Határidő: 2007. március 31. 
Felelős: Polgármester 
Végrehajtást végzi: Polgármesteri Kabinet, Pénzügyi Iroda 
 
 
 
3.) Budaörs Város Önkormányzat 2006. évi költségvetési rendelet módosítása 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: ismerteti az előterjesztést.  
Felteszi szavazásra a 2006. évi költségvetési rendelet módosítását, melyet a 
képviselő-testület 22 egyhangú igen szavazattal elfogadott, és megalkotta az alábbi 
rendeletét. 
(Szavazáskor dr. Nagy Tamás nem tartózkodott a teremben) 
 

Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testülete 
6/2007. (III.20.) rendelete 

a Budaörs Város Önkormányzat 2006. évi költségvetéséről szóló  
1/2006. (I.31.) ÖKT rendelet módosításáról 

 
Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testülete az államháztartásról szóló 
1992. évi XXXVIII. törvény 65.  § (1) bekezdésében kapott felhatalmazás alapján a 
Budaörs Város Önkormányzat 2006. évi költségvetéséről szóló 1/2006. (I.31.) ÖKT 
rendeletét (a továbbiakban rendelet ) a következők szerint módosítja: 

 
1.§ 

 
A saját hatáskörű előirányzat módosítások, valamint az évközi állami támogatások 
előirányzatai csökkenését követően a rendelet 3.§.(1) bek. által megállapított 
 
                                    Kiadási főösszeget    -74 e Ft-tal 
                                    Bevételi főösszeget   -74 e Ft-tal  
 
csökkenti, és Budaörs Város Önkormányzat 2006. évi költségvetése módosított 
kiadási főösszegét 16.161.183 e Ft-ban, módosított bevételi főösszegét 
16.161.183 e Ft-ban állapítja meg, amelyből a hitel 2.097.689 e Ft. 
 

2. § 
 

A saját hatáskörű előirányzat módosítás és átcsoportosítást követően, valamint az 
évközi állami támogatás csökkenését követően a rendeletben meghatározott 
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bevételek és kiadások címenkénti megoszlását a 1., 2., 3., 4., 5., 6., 7., 9., 9A., 9C 
számú mellékletek tartalmazzák.  

3. § 
 

E rendelet kihirdetése napján lép hatályba. 
 
 
Budaörs, 2007. március 14. 
 
 
 
 
      Wittinghoff Tamás     Tevanné dr. Südi Annamária 
        polgármester              jegyző   
 
 
 
 
4.) A felnőtt és gyermek személyes gondoskodást nyújtó ellátásokról szóló 

24/2004.(IV.20.) rendelet módosítása 
 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: Ismerteti az előterjesztést és a Szociális és 
Egészségügyi Bizottság, valamint az Ügyrendi Bizottság javaslatát. 
A képviselő-testület a javaslatot 22 egyhangú igen szavazattal elfogadta és 
megalkotta határozatát és rendeletét. 
(Szavazáskor dr. Nagy Tamás nem tartózkodott a teremben) 
 
39/2007.(III.14.) ÖKT sz.    határozat 
 
Gyermekek napközbeni ellátására szolgáló rendszerek lehetőségei, támogatása 
 
Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testülete felkéri a Polgármestert, hogy a 
gyermekek ellátásának hatékonyabb biztosítása érdekében gondoskodjon a 
napközbeni ellátási formákat (családi napközi, házi gyermekfelügyelet, játszóház) 
működtető szolgáltatók által nyújtott ellátás igénybevétele lehetőségeinek, 
támogatási rendszerének kidolgozásáról és Képviselő-testület elé történő 
előterjesztéséről. 
 
Határidő: 2007. május 31. 
Felelős: Polgármester 
A végrehajtást végzi: Szociális és Egészségügyi Iroda 
 
 

Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testülete 
7/2007. (III.20.) sz. rendelete 

a felnőtt és gyermek személyes gondoskodást nyújtó ellátásokról szóló 
24/2004. (IV. 20.) rendeletének módosításáról 
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1. § 

Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testületének a felnőtt és gyermek 
személyes gondoskodást nyújtó ellátásokról szóló 24/2004. (IV. 20.) rendelet 
(továbbiakban: „R”) 10. § (2) bekezdése az alábbira módosul: 

„(2) A bölcsődei elhelyezésnél a budaörsi lakóhellyel rendelkező igénylők 
elhelyezéséről kell gondoskodni.” 

2. § 
 
Jelen rendelet 2007. április 1-én lép hatályba.  
 
Budaörs, 2007. március 14.  
 
 
 
 
Wittinghoff Tamás           Tevanné dr. Südi Annamária 
   polgármester                    jegyző 
 
 
 
 
5.) Egyes helyi építési szabályzatok módosítása 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: Ismerteti az előterjesztést, és a 
Településfejlesztési és Vagyongazdálkodási Bizottság, valamint az Ügyrendi 
Bizottság javaslatát. 
A képviselő-testület a javaslatot 22 egyhangú igen szavazattal elfogadta és 
megalkotta az alábbi rendeletét. 
(dr. Nagy Tamás nem vett részt a szavazásban) 
 

Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testületének 
8/2007. (III.20.) rendelete 

egyes helyi építési szabályzatok módosításáról 
 

1. § 
 
Budaörs Belváros Szabadság út – Nefelejcs utca – Kossuth Lajos utca – Kisfaludy 
utca által határolt terület Szabályozási tervének jóváhagyásáról szóló 24/2002. (VI. 
28.) ÖKT sz. rendeletének 12. § (2) bekezdése helyébe az alábbi rendelkezés lép: 
 
„(2) A követelményeket teljes körűen tisztázó elvi építési engedélyezési eljárásokban 
az építési övezetre meghatározottnál kisebb zöldfelületi százalék is engedélyezhető, 
ha az érintett telek egy része közhasználat céljára átadott. Az érintett ingatlannak, az 
építési övezeti előírásokban megállapított minimális zöldfelületi paramétere 5 %-kal 
csökken, ha a telek legalább 50 %-a közhasználat céljára átadott.” 
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2. § 
 
(1)  A Budaörs egyes területeire vonatkozó helyi építési szabályzatáról és 

szabályozási tervéről szóló 42/2005. (IX. 22.) ÖKT rendelet (továbbiakban: „R”) 
15. § (15) bekezdése helyébe a következő rendelkezés lép: 

 
„(15) Ha a telek jelenlegi beépítése, vagy az útszabályozást követően kialakuló 
állapot nem felel meg az építési övezet beépítési módja szerint meghatározott 
építési helynek, az építési munkára vonatkozó építési engedély megadható, ha 
az az építési helyen kívül álló meglévő főrendeltetésű épületen tervezett 
tetőtérbeépítés, emeletráépítés, egyszeri bruttó 25 m2 –t meg nem meghaladó 
toldaléképítés, átalakítás, korszerűsítés új főrendeltetési egység kialakítását nem 
eredményezi, és az építménymagasság 1,0 métert meghaladó mértékben – 
legfeljebb egy alkalommal - nem növekszik.” 

 
(2) Az „R” 63. § (6) bekezdés a) pontja helyébe az alábbi rendelkezés lép: 
 

„a) közüzemi villamos energia szolgáltatás,” 
 
 

3.§ 
 
E rendelet a kihirdetése napján lép hatályba, rendelkezéseit a folyamatban lévő 
ügyekben is alkalmazni kell. 
 
Budaörs, 2007. március 14.  
 
 
 
 
                Wittinghoff Tamás                                 Tevanné dr. Südi Annamária 

         polgármester              jegyző 
 
 
 
 
6.) Budaörs egyes területeire változtatási tilalom elrendeléséről szóló 

43/2005.(IX.22.) sz. rendelet módosítása 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: Ismerteti a Településfejlesztési és 
Vagyongazdálkodási Bizottság, valamint az Ügyrendi Bizottság javaslatát. A légi 
mentőállomás kialakítására vonatkozó területről van szó az autópálya mentén. 
 
Romsics Sándor: Kérdezi, hogy nem fogja-e a környék lakosságát a helikopterek 
zaja zavarni? Nem érti miért nem a repülőtéren történik a légi mentőállomás 
kialakítása.  
 
Wittinghoff Tamás polgármester: Ezek a mentőhelikopterek nem olyan zajos 
gépek, mint az autópálya felett röpködők,  és nem egyfolytában röpködnek, ezért 
nem jelentenek olyan terhelést az adott területre vonatkozóan. Ilyen jellegű 
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mentőhelikopter állomások a város belső területein is vannak pld. kórházak tetején, 
hogy a sürgősségi ellátást biztosítani lehessen. 
Felteszi szavazásra a javaslatot, melyet a képviselő-testület 22 igen 1 tartózkodó 
szavazattal elfogadott és megalkotta az alábbi határozatát és rendeletét. 
 
 
40/2007.(III.14.) ÖKT sz.    határozat 
 
Országos Mentőszolgálattal történő megállapodás megkötése 
 
Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testülete felhatalmazza a Polgármestert az 
Országos Mentőszolgálattal történő megállapodás megkötésére. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Polgármester 
A végrehajtást végzi: Főépítészi Iroda 
 

Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testülete 
9/2007. (III.20.) rendelete 

Budaörs egyes területeire változtatási tilalom elrendeléséről szóló 

43/2005. (IX. 22.) ÖKT sz. rendelet módosításáról 

 
1. § 

 
(1) A Budaörs egyes területeire változtatási tilalom elrendeléséről szóló 43/2005. (IX. 

22.) rendelet (továbbiakban „R”) 10311 hrsz.-ú ingatlanra vonatkozólag hatályát 
veszti.  

 
(2)  A „R” melléklete helyébe jelen rendelet melléklete lép. 

 
 

2. § 
 
E rendelet a kihirdetés napján lép hatályba, az 1. § (1) bekezdés rendelkezéseit a 
folyamatban lévő ügyekben is alkalmazni kell. 
 
Budaörs, 2007. március 14.  
 
 
 
 

      Wittinghoff Tamás    Tevanné dr. Südi Annamária 
  polgármester            jegyző 
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7.) Budaörs Város Önkormányzat képviselő-testülete a közterületek 

elnevezéséről valamint azok jelöléséről szóló 68/2004.(XII.01.) rendelet 
módosítása 

 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: Ismerteti a Településfejlesztési és 
Vagyongazdálkodási Bizottság, valamint az Ügyrendi Bizottság javaslatát. 
Felteszi szavazásra a javaslatot, melyet a képviselő-testület 23 egyhangú igen  
szavazattal elfogadott, és megalkotta az alábbi rendeletét. 
 

Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testülete 
10/2007.(III.20.) rendelete 

 
a közterületek elnevezéséről valamint azok jelöléséről szóló  

68/2004. (XII.01.) ÖKT. rendelet és  
A képviselő-testület egyes hatásköreinek átruházásról, a képviselő-testület 
bizottságainak feladat- és hatásköréről szóló 54/2005. (X.27.) ÖKT rendelet 

módosításáról 
 
 

1. §. 
 
A közterületek elnevezéséről valamint azok jelöléséről szóló 68/2004. (XII.01.) 
rendelet új, 12/A §-sal egészül ki: 
 
„12/A.§. A 12.§-ban írt sorszám (házszám) megállapítási eljárás a polgármester 
hatáskörébe tartozik.” 
 

2. §. 
 
A képviselő-testület egyes hatásköreinek átruházásról, a képviselő-testület 
bizottságainak feladat- és hatásköréről szóló 54/2005. (X.27.) rendelet 1.§. új, (72) 
bekezdéssel egészül ki: 
 
„(72) Budaörs város  közigazgatási területén megállapítja az ingatlanok házszámát. 
(A közterületek elnevezéséről valamint azok jelöléséről szóló 68/2004. (XII.01.) 
rendelet 12/A.§.)” 
  

3.§. 
 

E rendelet 2007. április 1-én lép hatályba. 
 
Budaörs, 2007. március 14.  
 
 
 
 
Wittinghoff Tamás      Tevanné dr.Südi Annamária 
   polgármester        jegyző 
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8.) Az Önkormányzat vagyonáról való rendelkezési jog szabályairól szóló 

60/2004.(X.20.) rendelet módosítása 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: Ismerteti a Településfejlesztési és 
Vagyongazdálkodási Bizottság, valamint az Ügyrendi Bizottság javaslatát. Jelzi, hogy 
korábbi két érvényes testületi határozatnak a rendeletben történő beemeléséről van 
szó. 
Felteszi szavazásra a rendelet módosítási javaslatot, melyet a képviselő-testület 10 
igen 12 nem 1 tartózkodó szavazattal elutasított. 
 
41/2007.(III.14.) ÖKT sz.    határozat 
 
Az önkormányzat vagyonáról való rendelkezési jog szabályairól szóló rendelet 
módosításának elutasítása 
 
Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testülete az önkormányzat vagyonáról való 
rendelkezési jog szabályairól szóló 60/2004.(X.20.) rendelet módosítását elutasította.  
 
 
 
9.) Településfejlesztési és Vagyongazdálkodási Bizottság elnökének 

megválasztása 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: Ismerteti a határozati javaslatot, elmondja, hogy  
a korábbi elnök lemondása miatt új elnököt kell választani. Egy jelölt van az elnöki 
pozícióra Romsics Sándor, kérdezi, hogy vállalja-e a jelölést (igen).  
 
Felteszi szavazásra, hogy Romsics Sándor a bizottság tagja legyen. A képviselő-
testület a javaslatot 23 egyhangú igen szavazattal elfogadta. 
 
42/2007.(III.14.) ÖKT sz.    határozat 
 
Településfejlesztési és Vagyongazdálkodási Bizottság tagjának megválasztása 
 
Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testülete – Budavári György bizottsági 
tagságáról való lemondásának tudomásul vételével – a Településfejlesztési és 
Vagyongazdálkodási Bizottság tagjának Romsics Sándor képviselőt megválasztja. 
 
Határidő:azonnal 
Felelős:Polgármester 
Végrehajtást végzi: Jegyzői Iroda 
 
 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: Szavazatszámláló Bizottság tagjaira tesz 
javaslatot: Elnöknek Kovács Ida Máriát (Vállalkozók Egyesülete), tagoknak Mánik 
Gusztávot (SZDSZ), Takács Viktort (MSZP) és Káhn Jánost (FIDESZ-KDNP) 
javasolja.  
 

 18



A javaslatot a Képviselő-testület 23 egyhangú igen szavazattal elfogadta.  
 
43/2007.(III.14.) ÖKT sz.    határozat 
 
Szavazatszámláló Bizottság megválasztása 
 
Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Településfejlesztési- és 
Vagyongazdálkodási Bizottság elnöke választás titkos szavazásának 
lebonyolításához Szavazatszámláló Bizottságot választ, melynek elnöke: Kovács Ida 
Mária, tagjai: Káhn János, Takács Viktor, Mánik Gusztáv.  
 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: A titkos szavazás időtartamára szünetet rendel 
el. 
 
Szünet 
Szünet vége 
 
Kovács Ida Mária ismerteti a szavazás eredményét:   
A szavazás rendben folyt le, megállapítja, hogy a leadott szavaztok száma 23, 
érvényes szavazatok száma 21, érvénytelen 2. Megállapítja, hogy 21 érvényes igen 
szavazattal a képviselő-testület Romsics Sándort választotta a Településfejlesztési 
és Vagyongazdálkodási Bizottság elnökének. 
 
44/2007.(III.14.) ÖKT sz.    határozat 
 
Településfejlesztési és Vagyongazdálkodási Bizottság elnökének 
megválasztása 
 
Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testülete Településfejlesztési és 
Vagyongazdálkodási Bizottsága elnökének Romsics Sándor képviselőt megválasztja. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Polgármester 
Végrehajtást végzi: Jegyzői Iroda 
 
 
10.) Közbiztonsági Bizottság alelnökének megválasztása 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: Ismerteti a Közbiztonsági Bizottság javaslatát. 
Megkérdezi dr. Molnár Vilmost vállalja-e a jelölést? 
 
Dr. Molnár Vilmos: igen, vállalja. Elmondja, hogy a szavazásnál tartózkodni fog. 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: Felteszi szavazásra a javaslatot, melyet a 
képviselő-testület 23 egyhangú igen szavazattal elfogadott. 
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45/2007.(III.14.) ÖKT sz.    határozat 
 
A Közbiztonsági Bizottság alelnökének megválasztása 
 
Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Közbiztonsági Bizottság 
alelnökének Dr. Molnár Vilmost választja meg. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Polgármester 
Végrehajtást végzi: Jegyzői Iroda 
 
 
 
11.)  Bizottságok határozati javaslatai 
 
01. A kötelező óraszámemelésből adódó létszámok megállapítása Budaörs 

Város Önkormányzat iskoláiban 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: Ismerteti a Közoktatási és Művelődési Bizottság 
javaslatát, melyet a képviselő-testület 23 egyhangú igen szavazattal elfogadott.  
 
46/2007.(III.14.) ÖKT sz.    határozat 
 
Kötelező óraszámemelésből adódó létszámok megállapítása Budaörs Város 
Önkormányzat iskoláiban 
 
Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testülete engedélyezi az 1. számú Általános 
Iskola és a Bleyer Jakab Német Nemzetiségi Általános Iskola fejlesztő pedagógus 
álláshelyeinek, egyenként 0,5 álláshellyel, határozatlan időre történő megemelését, 
valamint az Illyés Gyula Gimnázium és Szakközépiskola vezető tanári 
órakedvezményének biztosítását 0,73 álláshely túlóraként történő elszámolásával, 
2007. szeptember 1-jei hatállyal, oly módon, hogy nevezett intézmények 2007. évben 
a szeptember 1. és december 31. közötti időszakra a fedezetet kigazdálkodják. 
 
Határidő: 2007. március 14. 
Felelős: Polgármester 
Végrehajtást végzi: Közoktatási Iroda 
 
 
02. Fenntartói Minőségirányítási Program (ÖMIP) felülvizsgálata, módosítása a 

közoktatásról szóló 1993. évi LXXIX tv. 40.§ (11) bekezdése alapján 
 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: Ismerteti a Közoktatási és Művelődési Bizottság 
javaslatát, melyet a képviselő-testület 23 egyhangú igen szavazattal elfogadott.  
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47/2007.(III.14.) ÖKT sz.    határozat 
 
Fenntartói Minőségirányítási Program (ÖMIP) felülvizsgálata, módosítása a 
közoktatásról szóló 1993. évi LXXIX tv. 40. § (11) bekezdése alapján 
 
Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testülete elfogadja az Önkormányzat által 
fenntartott közoktatási intézményrendszer működtetésére vonatkozó Önkormányzati 
Minőségirányítási Program mellékletek szerinti módosításait. 
 
Határidő: 2007. március 15. 
Felelős: Polgármester 
Végrehajtást végzi: Közoktatási Iroda 
 
 
 
03. Budaörs Város Önkormányzat drogstratégiájának elfogadása, javaslat a 

Kábítószerügyi Egyeztető Fórum működésének átszervezésére 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: Ismerteti a Közoktatási és Művelődési Bizottság, 
Közbiztonsági Bizottság, Szociális és Egészségügyi Bizottság javaslatát, melyet a 
képviselő-testület 23 egyhangú igen szavazattal elfogadott.  
 
48/2007.(III.14.) ÖKT sz.    határozat 
 
Budaörs Város Önkormányzat drogstratégiájának elfogadása, a Kábítószerügyi 
Egyeztető Fórum működésének átszervezése 
 
1. Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testülete elfogadja a Budaörs Város 

Önkormányzat – melléklet szerinti – 2011. június 1-jéig érvényes 
drogstratégiáját. 

 
2. Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Kábítószerügyi Egyeztető 

Fórum feladatait a továbbiakban a Budaörs Város Nyugalmáért Közalapítvány 
keretében látja el. 
Felkéri a Polgármestert az Alapító Okirat módosítását, valamint a feladatellátás 
szervezeti kereteinek kidolgozását a Képviselő-testület ülésére terjessze elő. 

 
Határidő: 2007. április 30. 
Felelős: Polgármester 
Végrehajtást végzi: Közoktatási Iroda 
 
 
 
04. Városi sportnap rendezése 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: Ismerteti a Közoktatási és Művelődési Bizottság  
javaslatát, melyet a képviselő-testület 23 egyhangú igen szavazattal elfogadott.  
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49/2007.(III.14.) ÖKT sz.    határozat 
 
Városi Sportnap rendezése 
 
Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 2007. évi Városi Sportnap 
megrendezését 1.798.000 Ft-tal támogatja Budaörs Város Önkormányzatának 2007. 
évi költségvetéséről szóló 5/2007. (II. 23.) ÖKT rendelet 4. sz. melléklet I. fejezet 3. 
pont „Dologi kiadások” „Közoktatási, közművelődési és sport feladatok” keret terhére. 
A támogatásról 2007. június 30-ig kell elszámolni a Közoktatási és Művelődési 
Bizottság felé. 
 
Határidő: 2006. március 31. 
Felelős: Bíró Gyula elnök 
Végrehajtást végzi: Polgármesteri Kabinet 
 
 
05. Közművelődési megállapodások felülvizsgálata 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: Ismerteti a Közoktatási és Művelődési Bizottság  
javaslatát, melyet a képviselő-testület 23 egyhangú igen szavazattal elfogadott.  
 
50/2007.(III.14.) ÖKT sz.    határozat 
 
Közművelődési megállapodások felülvizsgálata 
 
Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Budaörsi Művészek 
Egyesületével, valamint a Régiségbúvár Ifjúsági és Kulturális Egyesülettel – a 
melléklet szerinti tartalommal – a közművelődési megállapodást 2009. december 31-
ig meghosszabbítja. 
 
Határidő: 2007. március 30. 
Felelős: Polgármester 
Végrehajtást végzi: Polgármesteri Kabinet 
 
 
06. Budaörs Város 2007. évi rendezvénytervének módosítása 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: Ismerteti a Közoktatási és Művelődési Bizottság  
javaslatát, melyben egy pontosításról van szó. Felteszi szavazásra a javaslatot, 
melyet a képviselő-testület 23 egyhangú igen szavazattal elfogadott.  
 
51/2007.(III.14.) ÖKT sz.    határozat 
 
Budaörs Város 2007. évi rendezvénytervének módosítása 
 
Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 20/2007.(II.15.) ÖKT. sz. 
határozatával elfogadott 2007. évi rendezvénytervében „Megemlékezés az 1848-49-
es forradalom és szabadságharc 159-ik évfordulójára és megemlékezés gróf 
Batthyány Lajos miniszterelnökre” szerepel. 
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Határidő: 2007. március 14. 
Felelős: Polgármester 
Végrehajtást végzi: Közoktatási Iroda 
 
 
 
 
07. 2007. évi érdekeltségnövelő pályázatra önrész biztosítása és a 

fejlesztésekre vonatkozó  középtávú terv 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: Ismerteti a Közoktatási és Művelődési Bizottság, 
valamint a Pénzügyi Bizottság javaslatát. Felteszi szavazásra a javaslatot, melyet a 
képviselő-testület 23 egyhangú igen szavazattal elfogadott.  
 
52/2007.(III.14.) ÖKT sz.    határozat 
 
2007. évi érdekeltségnövelő pályázatra önrész biztosítása és a fejlesztésekre 
vonatkozó középtávú terv 
 

1. Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testülete a közművelődési 
érdekeltségnövelő pályázattal kapcsolatosan készített középtávú fejlesztési 
tervet (2007-2010) és a 2007. évi pályázati önrészt 3.300.000 Ft jóváhagyja. A 
pályázati önrészt Budaörs Város Önkormányzatának 2007. évi 
költségvetéséről szóló 5/2007. (II. 23.) ÖKT. rendelet 4. sz. melléklet 1. 
Működési kiadások, 3. Dologi kiadások, „Igazgatási feladatok kiadásai” sor 
terhére biztosítja. 

2. Felkéri a polgármestert a költségvetési rendelet módosítására. 
 

Határidő: 2007. március 25. 
Felelős: Polgármester 
Végrehajtást végzi: Polgármesteri Kabinet 
 
 
08. A Beregszászi II. Rákóczi Ferenc Kárpátaljai Magyar Főiskola támogatási 

kérelme 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: Ismerteti a Közoktatási és Művelődési Bizottság, 
valamint a Pénzügyi Bizottság javaslatát. Felteszi szavazásra a javaslatot, melyet a 
képviselő-testület 23 egyhangú igen szavazattal elfogadott.  
 
53/2007.(III.14.) ÖKT sz.    határozat 
 
Beregszászi II. Rákóczi Ferenc Kárpátaljai Magyar Főiskola támogatási kérelme 
 
1. Budaörs Város Önkormányzata Képviselő-testülete a beregszászi II. Rákóczi 

Ferenc Kárpátaljai Magyar Főiskola épületének renoválásához 2.000.000,- Ft 
összegű támogatást biztosít Budaörs Város Önkormányzatának 2007. évi 
költségvetéséről szóló 5/2007. (II. 23.) ÖKT rendelete 4. sz. melléklet 4. Tartalék 
előirányzatok 1. Általános tartalék kerete terhére. 
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2. Budaörs Város Önkormányzat a támogatás eljuttatására a Kárpátaljai Magyar 
Főiskoláért Alapítvánnyal támogatási megállapodást köt.  
Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testülete a támogatási összeg 
felhasználásáról 2007. december 31-ig elszámolást kér. 

 
Határidő:      2007. április 1. (megállapodás) 
                      2007. április 15. (átutalás) 
                      2007. december 31. (elszámolás) 
Felelős: polgármester 
A végrehajtást végzi: Polgármesteri Kabinet, Pénzügyi Iroda 

 
 
09. Beszámoló az Idősek karácsonyáért Közalapítvány 2006. évi működéséről 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: Ismerteti a Szociális és Egészségügyi Bizottság 
javaslatát. Felteszi szavazásra a javaslatot, melyet a képviselő-testület 23 egyhangú 
igen szavazattal elfogadott.  
 
54/2007.(III.14.) ÖKT sz.    határozat 
 
Beszámoló az Idősek Karácsonyáért Közalapítvány 2006. évi működéséről 
 
Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Közalapítvány az Idősek 
Karácsonyáért  2006. évi beszámolóját a melléklet szerint elfogadja.  
 
Határidő: 30 nap 
Felelős: Polgármester 
A végrehajtást végzi: Szociális és Egészségügyi Iroda 
 
 
10. Budaörs Város Tervtanács munkájának folytatása 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: Ismerteti a Településfejlesztési és 
Vagyongazdálkodási Bizottság javaslatát. Felteszi szavazásra a javaslatot, melyet a 
képviselő-testület 23 egyhangú igen szavazattal elfogadott.  
 
55/2007.(III.14.) ÖKT sz.    határozat 
 
Budaörs Város Tervtanács munkájának folytatása 
 
Budaörs Város Képviselő-testülete ismét létre kívánja hozni az építészeti-műszaki 
tervtanácsot, ennek megfelelően a Kormányrendelet előírásai alapján új rendeletet 
kíván alkotni.  
 
Felelős: polgármester 
Határidő: soron következő ülés 
Végrehajtást végzi: Főépítészi Iroda 
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11. Budaörs Város Önkormányzatának 2004-2009 évre szóló Gazdasági 
Programjának felülvizsgálata 

 
Wittinghoff Tamás polgármester: Ismerteti a Településfejlesztési és 
Vagyongazdálkodási Bizottság, valamint a Pénzügyi Bizottság javaslatát.  
 
Romsics Sándor: Ennek az anyagnak az áttanulmányozása hosszabb időt vesz 
igénybe, az előterjesztésben december 30-a van határidőként meghatározva. 
Kérdezi a módosítást, amit a polgármester út tenni fog, mikor fogják megkapni, és 
kötelező-e a testületnek 30-ig erről döntést hozni? 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: A jelenlegi program 2008. december 31-ig lett 
kidolgozva, ezt kell felülvizsgálnia a Képviselő-testületnek. Javasolja, hogy mindenki 
tekintse át az érvényben lévőt, és 1-2 hónapon belül az észrevételeiket fogalmazzák 
meg. 
 
Tevanné dr. Südi Annamária jegyző: Az önkormányzati törvény írja elő, hogy a 
választást követő 6 hónapon belül a képviselő-testület felülvizsgálja a gazdasági 
programját. Tekintettel arra, hogy erre a 6 hónap nem volt elegendő, ezért úgy 
gondolták, hogy a törvényi kötelezettségnek eleget téve a mai testületi ülésen 
beterjesztik, hogy felülvizsgálta a programot a testület, és határidőt tűz ki egy olyan 
időpontra, ami belátható. Az nem törvényi kötelezettség, hogy ez 2007. december 
30-a legyen. Ha elkészül egy anyag, akkor azt több fordulóban is meg lehet tárgyalni. 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: Felteszi szavazásra a javaslatot, melyet a 
képviselő-testület 23 egyhangú igen szavazattal elfogadott. 
 
56/2007.(III.14.) ÖKT sz.    határozat 
 
Budaörs Város Önkormányzatának 2004-2009 évre szóló Gazdasági 
Programjának felülvizsgálata 
 
Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testülete felülvizsgálta Budaörs Város 
Önkormányzat 2004-2009 időszakra vonatkozó Gazdasági Programját. Felkéri a 
Polgármestert, hogy 2007. december 30-ig készítse elő a Gazdasági Program 
kiegészítését vagy módosítását és elfogadásra terjessze a Képviselő-testület elé. 
 
Határidő: 2007. december 30.  
Felelős:  Polgármester 
Végrehajtást végzi: Városépítési Iroda 
 
 
12. Intézményi beruházások tervezési keretének módosítási javaslata 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: Ismerteti a Településfejlesztési és 
Vagyongazdálkodási Bizottság, valamint a Pénzügyi Bizottság javaslatát. Felteszi 
szavazásra a javaslatot, melyet  a képviselő-testület 23 egyhangú igen szavazattal 
elfogadott. 
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57/2007.(III.14.) ÖKT sz.    határozat 
 
Intézményi beruházások tervezési keretének módosítása 
 
1. Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testülete az intézményi beruházások 

2007. évi tervezési feladatait az alábbiak szerint határozza meg: 

1.1.1. Illyés Gyula Gimnázium uszoda feletti 
tetőszerkezetéről műszaki szakvélemény készítése 600 e Ft 

1.1.2. Német Nemzetiségi Önkormányzat és Dr. Riedl 
Ferenc Helytörténeti Gyűjtemény felújítási munkáinak 
tervezői művezetése és műszaki ellenőrzése (2008. 
évre áthúzódó költség) 2.500 e Ft 

1.1.3. Uszoda-sportcsarnok előkészítése: felépítmények 
bontása 17.300 e Ft 

1.1.4. Uszoda főépület alapozási, külső közmű- és 
mélyépítési, környezetrendezési munkáinak műszaki 
ellenőrzése (2008. évre áthúzódó költség) 6.408 e Ft 

1.1.5. Uszoda magasépítési, gépészeti és egyéb munkáinak 
műszaki ellenőrzése (2008. évre áthúzódó költség), a 
nettó beruházási költség ∼1,5%-ával kalkulálva 41.400 e Ft 

1.1.6. Uszoda kivitelezése során szükséges eseti tervezői 
művezetés költségelőirányzat (2008. évre áthúzódó 
költség) 7.000 e Ft 

1.1.7. Uszoda 1.1.5. pontban felsorolt műszaki ellenőrzésére 
vonatkozó közbeszerzési eljárás költsége 300 e Ft 

 Összesen: 75.508 e Ft 
 

2. Az intézményi beruházások tervezési költségének a költségvetési rendelet 5. sz. 
melléklet II. Beruházások 1. pontjában meghatározott 40.000 e Ft-os keretét a 
felsorolt feladatok elvégzése céljából 35.508 e Ft-tal, azaz harmincötmillió-
ötszáznyolcezer forinttal egészíti ki a költségvetési rendelet 4. sz. melléklet 4. 
Tartalék előirányzat 1. Általános tartalékkeret terhére, így összesen 75.508 e Ft-
ban, azaz hetvenötmillió-ötszáznyolcezer forintban határozza meg. 

3. A Képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy a költségvetéséről szóló 5/2007. 
(II.23.) rendelet módosítását a soron következő ülésre terjessze be. 

Határidő:  azonnal 
Felelős:  Polgármester 
Végrehajtást végzi: Pénzügyi Iroda 
 Városépítési Iroda 

 
 
13. A 10/2007.(II.15.) ÖKT sz. határozat II. fejezetének visszavonása 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: Ismerteti a Településfejlesztési és 
Vagyongazdálkodási Bizottság, valamint a Pénzügyi Bizottság javaslatát mely szerint 
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a határozat ezen részét úgy módosítsák, hogy a „szükséges önrészen túl” kizárólag 
pályázati források hozzárendelésével megvalósuló beruházások.  
Felteszi szavazásra a javaslatot, melyet a képviselő-testület 23 egyhangú igen 
szavazattal elfogadott.  
 
58/2007.(III.14.) ÖKT sz.    határozat 
 
A 10/2007.(II.14.) ÖKT. sz. határozat módosítása 
 
Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Bizottsági módosító indítványok 
elfogadása – 2007. évi költségvetés című, 10/2007.(II.15.) ÖKT. sz. határozatának II. 
fejezetét az alábbiak szerint módosítja:  
 
„A szükséges önrészen túl kizárólag pályázati források hozzárendelésével 
megvalósuló beruházások: 

- a 24 tantermes általános iskola építése 
- a 100 férőhelyes új óvoda építése 
- a 3. sz. bölcsőde bővítése.  

 
Határidő: azonnal 
Felelős: Polgármester 
Végrehajtást végzi: Pénzügyi Iroda, Városépítési Iroda 
 
 
14. Javaslat a Budaörs, Kolozsvári u. 4007/4 hrsz-ú ingatlan hasznosítására 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: Ismerteti a Településfejlesztési és 
Vagyongazdálkodási Bizottság, valamint a Pénzügyi Bizottság javaslatát. Felteszi 
szavazásra a javaslatot, melyet a képviselő-testület 23 egyhangú igen szavazattal 
elfogadott.  
 
59/2007.(III.14.) ÖKT sz.    határozat 
 
Budaörs, Kolozsvári u. 4007/4 hrsz-ú ingatlan hasznosítása 
 

1.) Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testülete Budaörs Város 
Önkormányzatának tulajdonát képező, Budaörs, Kolozsvári u. 4007/4 hrsz-
ú, az ingatlan – nyilvántartásban „lakóház, udvar” megjelölésű ingatlant a 
Hosszúréti patak – Kamaraerdei út – Kolozsvári utca – Kassai utca – 
Beregszászi utca – Kolozsvári utca – Törökbálint közigazgatási határa által 
határolt terület Szabályozási tervéről és helyi építési szabályzatáról szóló 
33/2005. (V.25.) ÖKT. számú rendelet alapján az ingatlant rekreációs 
területként való hasznosításra - ill. a rekreációhoz kapcsolódó vendéglátó 
ipari egység üzemeltetésre – jelöli ki. 

 
2.) Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testülete pályázatot ír ki a 

Budaörs, Kolozsvári u. 4007/4 hrsz-ú ingatlan hasznosítására az 
előterjesztés mellékletét képező pályázati felhívás alapján. 
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3.) Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testülete a pályázati kiírást 1 
országos napilapban és a helyi médiában teszi közzé. 

 
Határidő: Döntést követő 30 napon belül  
Felelős: Polgármester 
Végrehajtást végzi: Vagyongazdálkodási Csoport 
 
15. Kalkuláció ellenőrzése 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: Ismerteti a Településfejlesztési és 
Vagyongazdálkodási Bizottság javaslatát. A fűtési költségekkel kapcsolatban igen 
sok észrevétel érkezett a hivatalhoz és a BTG Kft-hez is. Ezt a kalkulációt 
felülvizsgálja az önkormányzat és ennek eredményéről tájékoztatja majd az 
érintetteket. 
 
Kálóczi Imre: Elmondja, hogy a határozati javaslatban díjkalkuláció szerepel, 
szeretné ha a határozatban távfűtési díjkalkuláció szerepelne. 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: Felteszi szavazásra a határozati javaslatot a 
módosítással,  melyet  a képviselő-testület 23 egyhangú igen szavazattal elfogadott.  
 
60/2007.(III.14.) ÖKT sz.    határozat 
 
Kalkuláció ellenőrzése 
 
Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testülete felkéri a Polgármestert, hogy a 
Budaörsi Településgazdálkodási Kft. által készített távfűtési díjkalkulációt külső 
szakértő céggel vizsgáltassa felül. 
 
Határidő: 2007. április 30. 
Felelős: Polgármester 
Végrehajtást végzi: Városépítési Iroda  
 
 
16.  2007. évi burkolat felújítási pályázat 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: Ismerteti a Pénzügyi Bizottság javaslatát. 
 
Ritter Imre: Jelzi, hogy mindhárom határozati javaslatban az összeg Ft-ban lett 
kiírva, de mögötte maradt az eFt. Kéri az eFt-ot kihúzni. 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: Felteszi szavazásra a határozati javaslatot  a 
módosítással, melyet a képviselő-testület 23 egyhangú igen szavazattal elfogadott.  
 
61/2007.(III.14.) ÖKT sz.    határozat 
 
2007. évi burkolat felújítási pályázat 
 
1.) Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy Budaörs Város 

Önkormányzata a települési önkormányzati szilárd burkolatú belterületi közutak 
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burkolat felújításának támogatásárára a Közép- Magyarországi Regionális 
Fejlesztési Tanács által kiírt pályázaton részt kíván venni, és azon az 
Önkormányzat forrásrészeként Budaörs, Szivárvány utca felújításához a Budaörs 
2007. évi költségvetésről szóló 5/2007. (II.23.) ÖKT sz. rendelet 5. sz. melléklet 
III. fejezet 2.5. sorában biztosítja a burkolat felújítás pályázati önrészéhez 
szükséges  11.675.520 Ft-ot, és az egyéb nem támogatott költségek fedezetét. 

 
2.) Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy Budaörs Város 

Önkormányzata a települési önkormányzati szilárd burkolatú belterületi közutak 
burkolat felújításának támogatásárára a Közép-Magyarországi Regionális 
Fejlesztési Tanács által kiírt pályázaton részt kíván venni, és azon az 
Önkormányzat forrásrészeként Budaörs, Mátyás Király utca felújításához a 
Budaörs 2007. évi költségvetésről szóló 5/2007. (II.23.) ÖKT sz. rendelet 5. sz. 
melléklet III. fejezet 2.4. sorában biztosítja a burkolat felújítás pályázati 
önrészéhez szükséges  4.862.640 Ft-ot, és az egyéb nem támogatott költségek 
fedezetét. 

 
3.) Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy Budaörs Város 

Önkormányzata a települési önkormányzati szilárd burkolatú belterületi közutak 
burkolat felújításának támogatásárára a Közép-Magyarországi Regionális 
Fejlesztési Tanács által kiírt   pályázaton részt kíván venni, és azon az 
Önkormányzat forrásrészeként Budaörs, Bányász utca felújításához a Budaörs 
2007. évi költségvetésről szóló 5/2007. (II.23.) ÖKT sz. rendelet 5. sz. melléklet 
III. fejezet 2.3. sorában biztosítja a burkolat felújítás pályázati önrészéhez 
szükséges  3.414.900 Ft-ot, és az egyéb nem támogatott költségek fedezetét. 

 
Határidő:    azonnal 
Felelős:   Polgármester 
Végrehajtást végzi:   Városépítési Iroda 
 
 
17. Skeet Lőtér kialakításához önkormányzati támogatás 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: elmondja, hogy háromszor terjesztette be ezt az 
előterjesztést a képviselő-testület elé. 
 
dr. Nagy Tamás (ügyrendi kérdésben kér szót): 5 perc tárgyalási szünetet kér. 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: javasolja, hogy ebben az esetben erre az ünnepi 
testületi ülés után kerüljön sor. Felteszi szavazásra az ügyrendi javaslatot, hogy ezt a 
napirendet az ünnepi ülés után tárgyalják. A képviselő-testület a javaslatot 23 
egyhangú igen szavazattal elfogadta. 
 
62/2007.(III.14.) ÖKT sz.    határozat 
 
Napirend tárgyalásának sorrendje 
 
Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a Skeet Lőtér 
kialakításához önkormányzati támogatás c. előterjesztést az ünnepi testületi ülés 
után, tárgyalási szünetet követően tárgyalja meg.  
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18. BTG Kft. Felügyelő Bizottsági tagok választása 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: Ismerteti a határozati javaslatot. Elmondja, hogy 
az eredeti határozati javaslatban szerepelt, hogy az eddig is tag Káhn Jánost 
javasolja az előterjesztő a Felügyelő Bizottság elnökének. Az elnök választás 
azonban nem a Képviselő-testület, hanem a Felügyelő Bizottság hatásköre.  
Felteszi szavazásra az előterjesztés szerinti tartalommal a javaslatot, melyet a 
képviselő-testület 22 igen,1 tartózkodással elfogadott. 
 
63/2007.(III.14.) ÖKT sz.    határozat 
 
BTG Kft. Felügyelő Bizottsági tagok választása 
 
I. Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testülete, mint a BTG Kft. tulajdonosa az 

alábbi döntést hozza: 
 

1. A BTG Kft Felügyelő Bizottsági tagjai közül 2007. március 31-i hatállyal 
visszahívja: 

a) Farkas Lórántot, 
b) Wolf Gábort, 
c) Sianos Tamást, 
d) Bíró Gyulát. 

 
2. A BTG Kft. Felügyelő Bizottsági tagjának 2007. április 1. napjától  megválasztja: 

a) Romsics Sándort 
b) Kálóczi Imrét 
c) Bíró Gyulát 
d) Sianos Tamást 

 
II. Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testülete a BTG Kft. – a fenti 

határozatok szerinti módosításoknak megfelelő – módosított Alapító Okiratát 
elfogadja. 

 
III. Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testülete felkéri a polgármestert, hogy 

gondoskodjon a BTG Kft. Alapító Okirat módosításának a Pest Megyei Bíróság 
felé való bejelentéséről. 

 
Határidő: 2007. március 31. 
Felelős:Polgármester 
Végrehajtást végzi:   Polgármesteri Kabinet, Jegyzői Iroda 
 
 
 
19.) Budaörs, Árpád u. 17/1 sz. alatt található 875 hrsz-ú ingatlanból Budaörs 

Város Önkormányzatának tulajdonában álló 10/24 tulajdoni hányad 
értékesítése 
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Wittinghoff Tamás polgármester: Ismerteti a Településfejlesztési és 
Vagyongazdálkodási Bizottság, valamint a Pénzügyi Bizottság javaslatát. Elmondja, 
hogy két azonos tartalmú ajánlat érkezett, a legigazságosabbnak azt tartaná, ha egy 
nevet kihúznának a kettő közül. 
 
Kálóczi Imre: Kérdezi, hogy ez nem zárt ülés, mert a meghívóban zárt ülésként 
szerepel. 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: Nem, nem szavazott róla a Képviselő-testület, 
nincs olyan önkormányzati érdek, ami ezt indokolná.  
 
Dr. Vándor András: hogy a képviselő-testület szavazással dönt egy ilyen ügyben, 
azzal nem ért egyet, amennyiben az eladásról szavaznak, akkor ebben nem kíván 
részt venni. 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: Elővásárlási jog van, ketten éltek vele, ugyanazt 
az ajánlatot tették, dönteni kell, a két bizottság megfogalmazta javaslatát. 
 
Budavári György alpolgármester: Kéri  jegyző asszonyt, hogy nyilatkozzon a 
döntési lehetőségről. 
 
Tevanné dr. Südi Annamária jegyző: A képviselő-testületnek a korábbi döntése az 
volt, hogy a legjobb ajánlatot tevőnek kell adni ezt a tulajdonrészt. Ezek után a két 
érintett személy egyforma ajánlatot tett. A polgári jog értelmében, hogy ha mind a 
kettőnek elővásárlási joga van, akkor a tulajdonos dönti el, hogy melyiknek kívánja 
értékesíteni az ingatlant. 
 
Romsics Sándor: Mind a két bizottság ülésén részt vett, a bizottságok javaslatainak  
az indoka, hogy a sokkal nagyobb részarányú tulajdonos mellett döntöttek. Javasolja, 
hogy ha ez problémát okoz, akkor vegyék le napirendről, és a két bizottság tárgyalja 
meg, vagy írjanak ki versenytárgyalást. 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: A bizottság elnökének joga van visszakérni, és 
akkor nem kell szavazni róla. 
 
Romsics Sándor: Visszakéri a TFVB ülésére. 
 
 
20.)  Az Ó-temető rekonstrukciós munkáira a 2007. évi költségvetésben 

beállított 10 MFt keret céltartalékból történő felszabadítása: 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: Ismerteti a Pénzügyi Bizottság javaslatát.  
 
Dr. Vándor András: Eddig is így volt, és ezután is mindig támogatni fog minden 
olyan pénzügyi lehetőséget, ami az Ó-temetőt végre az értékének megfelelő 
állapotba hozza. Maga részéről a céltartalékból történő felszabadítást támogatja. 
Többek között azért is, mert a Német Nemzetiségi Önkormányzat tervet készíttetett 
az Ó-temető helyreállítására, aminek a kifizetése késett, de a tervek elkészültek.  
Hogy a pénzt át kellene-e adni a nemzetiségi önkormányzatnak, vagy nem… Azt 
gondolja, az lenne jó, ha az eddig megkezdett módon folytatathatnák az 
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önkormányzat kezelésében, illetve az önkormányzat lebonyolításában az ó-temetői 
sírkövek helyreállítását. Az elmúlt időszakban is problémák voltak, mert a 
kivitelezőnek, aki erre jelentkezett, nem volt jogosítványa arra, hogy a sírköveken 
dolgozzon (ő így tudja). Akik az elmúlt  5-6 évben csinálták a sírköveket, azok 
továbbra is képesek és hajlandók erre, ahogyan eddig  tették.  
 
Ritter Imre: kéri, hogy a módosítással együtt fogadja el a Képviselő-testület a 
határozati javaslatot. Másik oldalról pedig, természetesen minden, ami az Ó-
temetőben történik azt a Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testületével, 
vezetőivel személy szerint dr. Vándor Andrással is egyeztetve és a Római Katolikus 
Egyházközséggel fogják csinálni. Amiért egy mondatba azt kérik, hogy a belső rész 
restaurálását BNNÖ bonyolítsa az, hogy ebben rengeteg társadalmi munkát  lehet 
igénybe venni, és nagyon sokat tudnak a budaörsiek  segíteni.  Nyilvánvalóan 
olcsóbban meg tudják csinálni, mint ha az egész piaci viszonyok között zajlik. Tehát 
kéri a módosított pénzügyi bizottsági előterjesztést fogadja el a testület.  
 
Dr. Vándor András: Társadalmi munkában nem lehet sírköveket restaurálni, mivel 
ez egy szakma. Társadalmi munkában rendet lehetne tartani a temetőben, és őrizni 
lehetne, ami nem történik meg. Eddig is majdnem minden alkalommal az 
önkormányzat különböző intézményei tartottak rendet. Az lenne társadalmi munka, 
ha végre valaki elolvasná a temető sírköveinek gót feliratait és összevetné az 
anyakönyvekkel, ezt lehetne társadalmi munkában csinálni, sőt, csak úgy lehetne, 
mert  szakmailag jól felkészült  embert nem tudnának megfizetni. Úgy gondolja, hogy 
a sírkövek restaurálása szakmai munka, amit csak szakemberek végezhetnek. Ha 
kisebbségi önkormányzat talál szakembert, mint ahogyan eddig is találtak már, és 
ezután is fognak, akkor annak nincsen semmilyen akadálya. Nem gondolja, hogy 
ezért pénzt kellene átadni a kisebbségi önkormányzatnak.  
 
Török István: Tájékoztatásul elmondja miután szóba került az egyik szobrász – 
restaurátor neve, hogy akkor a papírokat nem tudta bemutatni, de az most már 
megtörtént. Temesvári egyetemen végzett szobrász – restaurátor és olyan munkák 
fűződnek a nevéhez, mint a Nyugati Pályaudvar  „királyváró” több részének a 
restaurátori munkája. Egy felkészült szakember, aki az előző évben, társadalmi 
munkában három sírkövet helyreállított.  
 
Tevanné dr. Südi Annamária jegyző: A Pénzügyi Bizottság elnöke felkérte a 
hivatalt arra, hogy készítse el az előterjesztését. Az előterjesztésben azért nem 
szerepelt hogy a Német Nemzetiségi Önkormányzatnak adják át ezt az összeget, 
mert azt számvitelileg a Hivatal tudja kezelni, tekintettel arra, hogy Budaörs Város 
Önkormányzata tulajdonos, míg a BNNÖ nem. Ez volt az indoka annak, hogy az 
eredeti előterjesztés, amit ő a törvényességi záradékával ellátott, így ment ki, semmi 
más. Közös osztatlan tulajdonban vannak a Római Katolikus Egyházközség és 
Budaörs Város Önkormányzata.  
 
Ritter Imre: Az elején azt mondták, és ő tartja magát ehhez, hogy nem kívánnak  
vitát nyitni, csak  egy-egy mondatban. Egyrészt az Ó-temető rekonstrukciójának csak 
egy része a sírkövek és a régi sírkövek restaurálása. Ott a sírkövek felállításától, a 
tereprendezéstől kezdve rengeteg olyan munka van, amit meg kell csinálni. 
Természetes, hogy  a restaurálást csak olyan ember fogja csinálja, akinek erre van 
végzetsége, gyakorlata, és jogosítványa is erre alkalmas. Másrészt pedig amit a 
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Jegyző asszony mondott: számvitelileg mindent meg lehet oldani, ez abszolút nem 
probléma, hiszen pl. a Kálvária kápolnát is Budaörs Német Nemzetiségi 
Önkormányzata építette,  nem  a saját tulajdonán, mert az is részben közterület, 
részben az egyházközség tulajdonában van és sok mást is a BNNÖ csináltatott. Úgy 
hogy ez megint nem kifogás, ez megoldható.  
 
Almási Ibolya irodavezető: Már a Pénzügyi Bizottság ülésén is elmondta a Hivatal 
álláspontját. Nevezetesen azt, hogy számvitelileg a helyes megoldás az, ha egy 
felújítás a tulajdonon, vagy bérelt ingatlanon történik, mert az idegen tulajdonon 
történő felújítás, az az államháztartási fogalomkörbe semmilyen módon nem tartozik 
bele. A Budaörsi Német Nemzetiségi Önkormányzat feladatkörébe pedig (talán)  
ilyen módon még kevésbé. Szakmailag tartják aggályosnak azt, hogy amikor egy 10 
MFt-os nagyságrenddel - nem egy jelentéktelen összeggel -  összességében az 
önkormányzati vagyon gyarapodása következhetne be azáltal, hogy  részben az 
önkormányzati tulajdonra aktiválnák rá a felújítási értéket, e helyett ez támogatásként 
fog megvalósulni. Ez a szakmai aggályuk. A Pénzügyi Bizottság ülésén azt is 
elmondta, hogy ezt a pénzügyi, technikai műveletet, hogy az önkormányzat 
költségvetésében és nem a BNNÖ-nek átadott támogatás pénzeszközként szerepel, 
ez nem befolyásolja a valódi szakmai megvalósítást. Úgy gondolja, hogy egy olyan 
határozati tartalommal vagy akár ebben a formában is ugyanúgy, mint korábban a 
BNNÖ felügyeletével, szervezésével ezt a feladatot meg lehet oldani. Nem a kifogást  
keresték, hanem véleményük szerint és a szakmai álláspontjuk is ez, ez 
számvitelileg egy tisztább pénzügyi viszonyt jelentene és teremtene.  
 
Romsics Sándor:  Teljesen egyetért azzal, hogy számvitelileg ezt hogyan kell 
könyvelni. Arra is fognak találni megoldást, hogy e mellett a számviteli könyvelés 
mellett a BNNÖ-hoz  olyan embereket, akik ezt „félig szívességből, félig pénzért”,  
nem 10 sírkövet, hanem 15-öt fognak ugyanennyi pénzért megcsinálni és még a 
hozzátartozó dolgokat is, és társadalmi munkát is vállalnak. Úgy gondolja, hogy meg 
kellene találni annak a módját, hogy ez így kivitelezhető legyen úgy, hogy az 
önkormányzat a könyvelést el tudja végezni. Nem látja ennek akadályát és nem 
kellene „szőrszálhasogatni”, mert, aki elvállalja azt, hogy  olcsóbban megcsinálja, 
akkor bízzák meg azt. Ez azt jelentené, hogy a BNNÖ megszervezné ezeket az 
embereket, de nem felelne meg, akkor természetesen a szakma azt fogja mondani, 
hogy ezt nem lehet, mert nincsen meg a szakmai végzettsége, stb. Úgy gondolja, 
hogy ez így megoldható lenne és áthidalnák azt a kérdést, hogy ide jönnek  olyan 
emberek, akik részben pénzért (ingyen nem fogja csinálni) és nagyobb volumenű 
munkát fognak  végezni.  
 
Wittinghoff Tamás polgármester:  Egyetért Romsics Sándorral, hiszen senki nem 
gondolja azt, hogy ingyen csinálnak bármit. Egy ilyen munka nagyon komoly szakmai 
hátteret is igényel. Két részből meg lehet ezt oldani. Azzal senkinek nincsen vitája, 
ami az eredeti előterjesztés, a céltartalék felszabadítása. A vita a körül forgott, hogy 
a Budaörsi Német Nemzetiségi Önkormányzat részére adja-e át az önkormányzat  
ezt az összeget. Arról a módosításról, amelyet Ritter Imre kért elfogadni, arról 
szavaznak elsőként, és aztán azzal együtt az egész döntésről.  
 
Felteszi szavazásra Ritter Imre módosítását, azt, hogy Budaörs Német Nemzetiségi 
Önkormányzat részére támogatási szerződés megkötése mellett adja át az 
önkormányzat a keretet.  
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A javaslatot a Képviselő-testület 13 igen, 8 nem, 2 tartózkodás szavazattal elfogadta.  
 
64/2007.(III.14.) ÖKT sz.    határozat 
 
Ritter Imre módosító indítványának elfogadása – Ó-temető rekonstrukciós 
munkái 
 
Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testülete elfogadta Ritter Imre módosító 
indítványát, mely szerint az előterjesztésében megfogalmazott határozati javaslat 1. 
pontja egészüljön ki az alábbiakkal:  
 
„…felszabadítja az Ó-temető rekonstrukciós munkáinak folytatásához, a végleges 
tervek elkészítéséhez, lezárásához, a konkrét kivitelezési munka folytatásához és 
átadja a Budaörsi Német Nemzetiségi Önkormányzat részére támogatási szerződés 
megkötése mellett.” 
 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: Felteszi szavazásra az egész határozati 
javaslatot a módosítással együtt.   
A javaslatot a Képviselő-testület 19 igen, 1 nem, 3 tartózkodás szavazattal elfogadta.  
 
 
65/2007.(III.14.) ÖKT sz.    határozat 
 
Ó-temető rekonstrukciós munkáira a 2007. évi költségvetésben beállított 10 
MFT keret céltartalékból történő felszabadítása 
 
1. Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testülete az 5/2007.(II.23.) rendelettel 

elfogadott 2007. évi költségvetés 4. számú mellékletében (Polgármesteri Hivatal 
tervezett kiadásai jogcímenként; 4. Tartalék előirányzatok, 2. Céltartalék,) az „Ó-
temető sírok rekonstrukciója” soron jóváhagyott 10.000 ezer Ft-ot céltartalékból 
felszabadítja az Ó-temető rekonstrukciós munkáinak folytatásához, a végleges 
tervek elkészítéséhez, lezárásához, a konkrét kivitelezési munka folytatásához és 
átadja a Budaörsi Német Nemzetiségi Önkormányzat részére támogatási 
szerződés megkötése mellett.” 

 
2. A Képviselő-testület felkéri a polgármestert a költségvetési rendelet 

módosításának beterjesztésére. 
 
Határidő: 2007. április 30.  
Felelős: Polgármester 
Végrehajtást végzi: Városépítési Iroda 
 Pénzügyi Iroda 
 
 
Szünet 
Szünet vége 
 
1100 órától rendkívüli Ünnepi ülésre került sor, melyről külön jegyzőkönyv készült. 
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Ülés folytatása 
 
21.)  Skeet Lőtér kialakításához önkormányzati támogatás 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: folytatja a szünet előtt megkezdett napirend 
tárgyalását. 
 
dr. Nagy Tamás: elmondja, hogy a tegnap történt egyeztetést követően az alábbi 
közös álláspont kapcsán a következő módosító indítványokat fogalmazza meg: 
- kéri kivenni a határozati javaslatból „az Országos Rendőrfőkapitányság budaörsi 

lőterén” részt, és jelzi, hogy az általános tartalék keretben jelen pillanatban nem áll 
rendelkezésre 9.613.000,-Ft. (Most még igen - Wittinghoff Tamás polgármester). 
Akkor a második módosító indítványát visszavonja. 

 
Wittinghoff Tamás polgármester: Kérdezi, ez hol van írásban benyújtva? 
 
dr. Nagy Tamás: tekintettel arra, hogy tegnap volt ez az egyeztetés, erre érdemi 
lehetőség nem volt. 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: Maga az előterjesztés egy konkrét ügyhöz 
kapcsolódó pénzügyi támogatást tartalmaz. Tegnap délelőtt az derült ki, amit neki 
tegnap délelőtt személyes telefonbeszélgetésen sem sikerült megtudnia Igaly 
Diánától, hogy közben ők mégsem azon a pályán gondolkodnak mit eddig ők jelöltek 
meg, hogy ez az egyetlen olyan jó lehetőség a környéken ami szóba jöhet, és ehhez 
adták be a megfelelő papírokat. Azt látja, hogy egy téves feltételezés alapján 
készített egy előterjesztést. Zavarban van, amikor dr. Nagy Tamás azt kéri, hogy 
vegyék ki a hely meghatározását. És akkor mire is adják a pénzt? Az előterjesztés 
azt tartalmazza, hogy Együttműködési Megállapodást kötnek. Ha kiveszik a helyet, 
akkor nem tudják, hogy hol lehetne alternatívája annak a lőtérnek ami helyet közösen 
kerestek meg, és a szövetség elnökétől az Igaly Diánának  szponzorán keresztül 
mindenkivel mindet megpróbáltak előkészíteni. Most van egy emlékeztető ami azt 
mondja, hogy ne rögzítsék a helyet mert lehet hogy máshol valami felmerül, arra 
nehéz pénzt felszabadítani és nehéz jól dönteni. 
 
dr. Nagy Tamás: a tegnapi egyeztetésen számos kérdés tisztázásra került, akarat 
kérdése, hogy akarják-e támogatni Igaly Diána olimpiai bajnoknő nyugodt 
felkészülését. Ha nem akarják, akkor fogadjanak el egy olyan megoldást, ami nem 
biztosítja az ő nyugodt és folyamatos felkészülését. A polgármesteri kabinet vezető 
úr részéről úgy volt érzékelhető, hogy arra van fogadókészség, hogy valódi 
párbeszéd, valódi egyeztetés és valódi kompromisszum és megoldás szülessen a 
kérdésben. Ezt kell mérlegelni a jelenlévő képviselőknek és a testületnek, ha és 
amennyiben támogatni kívánja az olimpiai bajnoknő felkészülését, és azt, hogy 
eredményesen tudjon szerepelni a 2008-as pekingi olimpián akkor a tegnapi 
egyeztetésből következő módosító indítványok szerint fogadja el a határozati 
javaslatot.  
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Wittinghoff Tamás polgármester: Budaörs Város képviselő-testületének a 
városban élők nyugodt életét kell biztosítania elsősorban. Ha adódik egy ilyen 
szituáció, akkor kell egy olyan kompromisszumot keresni, ami az érintett 
lakókörnyezet nyugalmát is biztosítja, másfelől lehetőséget teremt arra, hogy ne 
lehetetlenítse el egy olimpiai bajnok felkészülését. Ennek érdekében folytatott 
hosszas egyeztetéseket, és ennek az érdekében terjesztett a képviselő-testület elé 
decemberben egy javaslatot, amire akkor minden érintett fél azt mondta, hogy ez 
megfelelő. Most március 14-én kiderül az, hogy amire korábban mindenki azt 
mondta, hogy jó, azok néhányan nem kompetensek, és aki ebben kompetens az egy 
más megoldást szeretne, de nem tudja még, hogy mit. Nem tudja, hogy erre 10 MFt-
ot hogy adhat ki az önkormányzat. A jegyzőkönyvből még egy dolog derült ki, hogy 
dr. Nagy Tamás azt nyilatkozta, hogy meg kell változtatni az önkormányzat 
rendeletét, hogy 10-13 óráig lehessen újra a lakókörnyezetben lőni. Igaly Diánának 
azt mondta előző nap telefonon, hogy létezhet egy olyan kompromisszum, amivel 
még az ott lakók érdekeit kevésbé sértik, hogy reggel 8-12-ig lehessen lőgyakorlatot 
folytatni. Erre az volt a választ, hogy neki nagyon fontos, hogy az edzésen ott legyen 
az édesanyja, aki délelőtt dolgozik, ezért ez számára elfogadhatatlan, ragaszkodik az 
5 órához. Nem tudja, hogy miféle kompromisszumok létezhetnek, hogy egy 
önkormányzatnak vajon nem lehet-e olyan kötelezettsége, hogy mindenféle érdeket 
együttvéve összefüggésében próbáljanak meg úgy kompromisszumra jutni, hogy egy 
lakóterületen az emberek élete ne lehetetlenüljön el. 
 
Dr. Szabóné Müller Timea: Az egyeztetésen elhangzottakról nem tud semmit, 
szeretne a döntéshozatalhoz információt kapni. Az ő frakciója is szeretné támogatni 
Igaly Diána felkészülését, de a lakosság érdekeit előbbre helyezi. A  lakók nyugalma 
prioritást jelent. Felelőtlenül a város pénzéről nem hozhatnak döntést, és soha nem 
hoztak olyan döntést, amikor nem tudták kinek, mire, milyen módon adják a pénzt. 
Ha a jobboldali frakciók azt gondolják, hogy nincsenek döntési helyzetben és nincs 
minden tétel adva ahhoz, hogy  ma felelős döntést hozzanak ebben a kérdésben, 
akkor azt javasolja, hogy inkább várjanak egy kicsit. Mind a két oldalnál 
megfogalmazódott a támogatás, de ne hozzanak felelőtlen döntést, és tudják 
ellenőrizhető módon, hogy mire adják a támogatást. 
 
Dr. Vándor András: Sajnálja, hogy az egyeztetési anyagból nem kaptak, úgy  
gondolja, hogy az Igaly Diánát támogatni kell. Korábbi javaslata az volt adjanak 
ehhez a támogatáshoz egy elég jelentős összeget, 4 MFt-ot javasol. Valószínű ezzel 
az összeggel a legnagyobb szponzorrá lépne elő Budaörs Városa az Igaly Diánát 
támogatók közül. 
 
Dr. Ritter Gergely: Azt gondolja, hogy nem ismerve sem az anyagot, sem a 
részleteket, gyakorlatilag 10 MFt-ot biankóban fognak most odaadni. 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: Harmadszor fut neki, hogy ezt a támogatási 
összeget egy meghatározott célra, méghozzá egy előzetesen egyeztetett 
szempontrendszer szerint biztosítsák. Abban a legjobb meggyőződésben tette 
mindezt, hogy azzal az emberrel egyeztetett, akivel Igaly Diána hozzá elment, aki 
neki az egyik legfőbb támogatója, és az ő társaságában ajánlotta  fel, hogy azt a 
tervet elkészítteti, amit el is küldött neki, és az ahhoz kapcsolódó költségvetési 
anyagot is mellékelte számára. Nagyon erősen „szívta a fogát”, amikor a testület elé 
terjesztette ezt a 10 MFt-ot, mert úgy gondolja, hogy nekik alapvetően önkormányzati 
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ügyekben vannak feladataik, kötelezettségeik. Azt is felajánlotta az összes fellelhető 
környékbeli lőtéren ahol elképzelhető, az hogy lőgyakorlat folytatható, a kapcsolatot 
Ő hozta össze a szövetség elnökével, mert úgy érezte, hogy egy ilyen szituációban 
ezt meg kell tennie. Mind a szövetség elnökével, mind a legfőbb szponzorával 
egyeztetett, a tegnap előtti telefonbeszélgetésükön, amikor Diánával újra beszélt, 
mert közben Diána másokkal is folytatott egyeztetéseket, ő próbált más szponzorokat 
is szerezni, hogy ez a pályaprobléma megoldódjék, és ehhez képest, amit tegnap 
előtt beszéltek még azt ami tegnapi jegyzőkönyvben már szerepel, neki egy szóval 
nem mondta el. Neki csak annyit mondott el hétfő délután, hogy igazából nem volt 
felhatalmazása sem a szövetség elnökének, sem az ő szponzorának arra, hogy 
döntési helyzeteket létrehozzanak, ami azért lepte meg, mert együtt beszélték meg. 
Eközben az újságban meg azt olvassa, hogy minden rossznak ők az okai. Ehhez 
képest az utolsó ülésen a testület levette ezt a kérdést a napirendjéről, Vágó Csabát 
kérte meg, hogy Budavári György alpolgármesterrel szervezzenek meg egy 
egyeztetést. Ehhez képest az történt, hogy az egyeztetésen nem csak Diána nem jött 
egyedül, hanem ott voltak még néhányan ezen az egyeztetésen. Szerencsés lett 
volna, ha ez a kör így kibővül, hogy mindenkinek az oldaláról egy-egy ember jelen 
lett volna. Ennek van egy emlékeztetője, ami még nem végleges, mert arra is vannak 
észrevételek, de most azt látja, hogy alapjaiban az ő feltételezése, hogy hogyan 
tudnának segíteni, omlik össze. Semmi mást nem lát, minthogy az idő megy, 
miközben sokaknak az volt a szándéka, hogy ezt a problémát megoldják. A 
megoldás csak olyan lehet, ahol tudják, hogy mennyi pénzt mire, hogyan és 
garantáltan arra használják fel, és ami a lehető leggyorsabban teszi azt lehetővé, 
hogy egy lakókörnyezetben a lakókörnyezet körülményeit ne rontsák. Elhangzott 
képviselő-testületi ülésen, hogy Kizevszki úr azt nyilatkozta, hogy az önkormányzat 
vonatkozó rendelete törvénysértő, a Közigazgatási Hivatal megvizsgálta a 
zajrendeletet, és az ombudsmani ajánlásra is hivatkozva azt írta, hogy olyan 
mintaszerű a rendelet, hogy más önkormányzatok számára is ezt fogják ajánlani, 
mert az itt élőknek az érdekeit képviseli.  
 
dr. Nagy Tamás (ügyrendi kérdésben kér szót): A tegnapi egyeztetésen közösen 
megfogalmazott elképzelés és az ahhoz kapcsolódó módosító indítvány majdnem 
biztos, hogy nem fog szavazásra kerülni, ezért visszakéri Ügyrendi Bizottságra ennek 
a napirendnek a megtárgyalását. Egyébként kabinetvezető úr ott volt az 
egyeztetésen, azt gondolja, hogy az ő feladata és felelőssége, ráadásul, ha még 
szervezője is volt ennek a találkozónak, hogy az érintett feleket tájékoztassa. Ha az 
MSZP-SZDSZ frakció nem kapott tájékoztatást megfelelő módon, akkor forduljanak a 
Polgármesteri kabinetvezető úrhoz, hogy ez miért történt így. 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: Ez a mérhetetlen cinizmus bizonyára az ünnep 
nevében fogalmazódott meg. Elmondta, hogy Budavári György alpolgármester úr volt 
az, aki ezt az ügyet szervezte, és nem szeretné őt kényelmetlen helyzetbe hozni. Az, 
hogy a kabinet ehhez a megfelelő adminisztrációt és a jelenlétet biztosítja, az nem 
azt jelenti, hogy ebben neki politikai felelőssége volna. Ők nem politikusok, hanem a 
hivatal szakemberei. Kérdezi, hogy  mi volt abban valótlan, amit Ő állított? 
 
dr. Nagy Tamás: Kéri a polgármester urat, hogy az ügyrendi javaslatról 
szavaztasson. Azzal tiszteli meg az ünnepet, hogy bár jelzi, hogy mi a valóság, de 
nem fog ebbe belemenni, azért, hogy ne kerüljön a testület különösen ennél a 
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napirendnél olyan méltatlan helyzetbe, amibe nem gondolja, hogy kerülni kell. Kéri a 
polgármester urat, hogy vezesse az ülést és szavaztasson. 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: Az ülés vezetésre vonatkozóan az SZMSZ 
szabályai a mérvadóak. Képviselő úrnak nincs módja, hogy ezzel kapcsolatban 
észrevételt tegyen. Úgy értékeli, hogy amit dr. Nagy Tamás állított, hogy Ő nem 
mondott igazat, azt nem tudja alátámasztani, következéskép igazat mondott minden 
tekintetben. Szeretné, ha képviselő úr tartózkodna attól, hogy ilyen módon viselkedik 
a testületi üléseken. Kérdezi, hogy mi köze ennek az Ügyrendi Bizottsághoz, és miért 
nem a Környezetvédelmi Bizottságnak, vagy a Településfejlesztési és 
Vagyongazdálkodási Bizottságnak kellene megtárgyalnia. 
 
Tevanné dr. Südi Annamária jegyző: Kéri a bizottság elnökét, hogy határozza meg, 
hogy az SZMSZ-nek mely pontja alapján van hatásköre tárgyalnia az Ügyrendi 
Bizottságnak. 
 
Romsics Sándor (Ügyrendi kérdésben kér szót): Mint a Településfejlesztési és 
Vagyongazdálkodási Bizottság elnöke szeretné, ha ezt a bizottsága a Pénzügyi 
Bizottsággal közösen megtárgyalná, mert ezekbe a tárgyalásokba ez a két bizottság 
nem lett bevonva. 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: A két bizottság az eredeti napirendet még akkor 
decemberben megtárgyalta, és akkor minden adat rendelkezésre állt.  Felkéri a 
Pénzügyi Bizottság és a Településfejlesztési és Vagyongazdálkodási Bizottság 
mellett a Környezetvédelmi Bizottságot is, hogy tárgyalják meg, mert ennek a három 
bizottságnak nagyon komoly felelőssége és feladata is van ezzel a kérdéssel 
kapcsolatban. Ezzel a napirendet lezárta. 
 
 
22.) Budaörs Város Önkormányzat 2007. évi költségvetési rendelet 

módosításának kezdeményezése 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: A költségvetési rendelet módosításának 
kezdeményezését Ritter Imre előterjesztése alapján tárgyalja a testület.  
 
Ritter Imre: Azt kéri, hogy az előterjesztésben szereplő pontokat egyesével külön-
külön tegye fel szavazásra. Ezt azért kéri, mert az előterjesztés elkészítését 
követően más előterjesztések készültek, amelyek érintik ezt az előterjesztést is, de 
nem volt lehetőség a módosításra. 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: Így igaz, ez előbb készült és a törvényességi 
záradék is akkor készült. Meg kell kérdezni a Pénzügyi Iroda vezetőjét, hogy most 
hogyan áll az általános tartalékkeret? 
 
Ritter Imre: Az kéri, hogy a Frankhegy tanulmánytervről és a Szivárvány utcáról ne 
szavazzanak, de Domb- és a Rézvirág utcáról pedig igen, ez 20 MFt, ami belefér az 
általános tartalékba.  
 
Wittinghoff Tamás polgármester: Így tökéletes egyetértés van a testületben. A 20 
MFt biztos, hogy megvan, biztos, hogy belefér.   
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Akkor erről szavaznak. Kéri, hogy amennyiben valakinek kifogása van az ellen, hogy 
csak erről a két utcáról, a Domb és a Rézvirág utcáról szavazzanak, az most jelezze, 
mert másról nem szavaznak, de ha valaki kéri, akkor természetesen szavazni 
fognak. Ha senki nem kéri a szavazást, akkor úgy tekinti, hogy konszenzus volt 
abban, hogy ezt a kettőt a Képviselő-testület most nem kívánja módosítani a 
rendeletben. Miután nincs észrevétel a Domb és a Rézvirág utcát egyben teszi fel 
szavazásra.  
A Képviselő-testület 21 egyhangú igen szavazattal a javaslatot elfogadta, és úgy 
módosította a rendeletet, hogy a Domb-és a Rézvirág utca 10-10 MFt-tos kerettel 
bekerül a rendeletbe.  
(Dr. Kisfalvi Péter és Dr. Szabóné Müller Timea szavazáskor távol volt) 
 
66/2007.(III.14.) ÖKT sz.    határozat 
 
Költségvetési rendelet kiegészítése (Domb és Rézvirág u. – út- és 
járdaépítések) 
 
1. Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 2007. évi költségvetés – az 

alább részletezett – módosításaival egyetért.  
 

A 2007. évi költségvetés egészüljön ki az alábbi tételekkel:  
 

5. sz. melléklet/Polgármesteri Hivatal felhalmozási kiadásai/II.Beruházások/3.Út-
és járdaépítések, közterületi lépcsők  
3.7. Domb utca szélesítése 10.000 eFt 
3.8. Rézvirág utca szélesítése: 10.000 eFt 

 
2. Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testülete felkéri a polgármestert, hogy a 

2007. évi költségvetési rendelet módosításáról szóló rendelet-tervezetet a 
Képviselő-testület soron következő ülésére terjessze be.  

 
Határidő:    következő képviselő-testületi ülés 
Felelős:    polgármester 
Végrehajtást végzi:  Pénzügyi Iroda 
 
 
 
 23. ) A Képviselő-testület 2007. évi Munkatervének módosítása 

 
Wittinghoff Tamás polgármester: elmondja, hogy az előterjesztést Sánta Áron 
készítette, szombaton 1200 óra körül érkezett be a Hivatalba. Szeretné azt gondolni, 
hogy ebben semmi tendencia nincs és csak a kötelező udvariasság okán nem 
sikerült vele, mint a testületi ülés elnökével egyeztetni erről. Elmondja, hogy április 
20-a, május 18-a, október 19-e és november 30-a miért nem alkalmas testületi 
ülésre: a megjelölt időpontok közül több megyei közgyűlési időpont, amelyben Török 
István, dr. Kisfalvi Péter és ő is érintettek. Más alkalmakkor  Közép-Magyarországi 
Regionális Fejlesztési Tanács ülése van, amelyen azért fontos, hogy a várost 
képviselje, mert ezeken az üléseken dőlnek el a jövőben azok a pályázatok, 
amelyekből Budaörsnek is fog jutni. Kéri Sánta Áron képviselőt, hogy ezeket 
megfontolva az indítványát vonja vissza.  
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Sánta Áron: elmondja, hogy az indítvány azért született sürgősséggel, mert az első 
pontjában foglalt dátum a következő testületi ülést is érinti. Több képviselőtársa –
rendes és külsős tag – is jelezte, hogy az új időpontok komoly bonyodalmakat 
okoznak számukra, mert vagy nem megfelelő, vagy csak nagy nehézségek árán 
megfelelő.  Kérdezi, hogy nagy problémát okoz-e a Polgármester Úrnak, mert ő úgy 
tudja, hogy az alpolgármester szükség esetén levezetheti a testületi ülést. Szerinte 
azt kellene mérlegelni, hogy hány személyt érint ez a kérdés. Elmondja, hogy 
jobboldallal konzultálva elég sok embert érint negatívan ez a változtatást. Úgy véli, 
hogy a testületi ülések stabil működése érdekében nem érzi indokolatlannak az 
előterjesztést.  
 
Wittinghoff Tamás polgármester:  azt tudja elmondani, hogy az elmúlt 17 évben – 
2 esetet leszámítva – minden ülésen részt vett, és minden ülést ő hívott össze és ő 
vezetett. Sánta Áron képviselőnek azt a szándékát, hogy ne vegyen részt a testületi 
ülésen, ő nem tartja egy demokratikus lépésnek, ámde érti a szándékot. 
 
Dr. Ritter Gergely: korábban ő is kérte, hogy a bizottsági ülések lehetőleg olyan 
időpontban legyenek, amikor nem rendel. Elmondja, hogy soha nem sikerült egy 
ülést sem úgy összehozni. 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: örömmel venné, ha el tudná magyarázni a Sánta 
Áron képviselő, hogy milyen külsős képviselő tagja van az Önkormányzatnak.  
 
Filkey Péter: elmondja, hogy nyugodtan lehet rá „kenni” ezt a változást, ugyanis az 
állása forog kockán, ha nem péntekenként lennének a testületi ülések.  
 
Wittinghoff Tamás polgármester: Filkey Péter képviselő szavaira reagálva 
elmondja, hogy a képviselőkre vonatkoznak szabályok, ezért a munkahelye senkinek 
nem foroghat kockán. Elmondja, hogy nem lesz abban az időpontban testületi ülés, 
amikor ő nem tud jelen lenni hivatalos elfoglaltság miatt. Ő akkorra nem fog testületi 
ülést összehívni, és nem kényszerítheti arra a Képviselő-testület 13 ember többségi 
döntésével sem, hogy ki legyen zárva az önkormányzat munkájából, mert az 
önkormányzati működés szellemével nincs visszhangban. El tudja mondani most, 
hogy november 30-án, október 19-én, május 18-án és április 20-án nem tud eleget 
tenni ilyen feladatnak, akkor ő nem akadályoztatva van egy adott probléma miatt, 
hanem őt szándékosan akarják megfosztani attól, hogy ezen jogaival tudjon élni, és 
ez a két dolog nem ugyanaz.  
 
Romsics Sándor: úgy véli, sem az egyik sem a másik oldalról nem ilyen egyszerű a 
kérdés. Dr. Ritter Gergely képviselő problémája, hogy rendelnie kell, emellett el 
akarja végezni a képviselői munkáját is. A Képviselő-testület elfogadott egy 
munkarendet. Az ő problémája, hogy ez a munkarend eléggé szoros. Korábban 
hétfőnként volt a Településfejlesztési és Vagyongazdálkodási Bizottság ülése, 
elkészült a jegyzőkönyv, és ezután került sor a Pénzügyi Bizottság ülésére, majd a rá 
következő héten tartották meg a Képviselő-testület ülését. Úgy gondolja, hogy előre 
kell hozni egy nappal a testületi ülést, ennek következményeként hétfőn kellene 
megtartani a Pénzügyi Bizottság ülését, és valamennyi bizottság ülését egy nappal 
korábban kellene megtartani. Kéri a képviselőtársait, hogy találjanak valamilyen 
kompromisszumot, mert a mostani rendszert nem tartja szerencsésnek.  
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Wittinghoff Tamás polgármester: egyetért Romsics Sándor képviselő szavaival. 
Kiegészíti azzal, hogy a munkatervet a Képviselő-testület 24 egyhangú igen 
szavazattal fogadta el. Abban a munkatervben ezek a dolgok ismertek voltak.  
 
Romsics Sándor: A munkaterv módosításának előterjesztését az utolsó pillanatban 
kapták meg. 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: természetesen, mert előző nap kapta meg 
ezeket az időpontokat. 
 
Romsics Sándor: Ők akkor elfogadták, de közben kiderült, hogy több mint 40 ember 
egyeztetése hiányzik ebből a dologból. Az eredetit megkapták korábban, mindenki le 
tudta rendezni a munkahelyén. Kéri, hogy beszéljék meg ezt a kérdést, és ha mód 
van rá, akkor úgy változtassanak rajta, hogy mindenkinek jó legyen. 
 
Sánta Áron: Visszautasítja azt a feltételezést, hogy őneki az lenne egy személyben 
a szándéka, hogy polgármester úrnak a képviselő-testület ülésén való részvételét 
megakadályozza. Nem volt ilyen szándéka. Őket sem kérdezte meg senki, hogy a 
módosításban szereplő időpontok számukra megfelelőek-e. Fenntartja az indítványát 
és kéri, hogy beszéljék meg, hogy ezeken a napokon belül meg lehet-e oldani, hogy 
az ülés olyan időpontba kerüljön, hogy mindenki számára megfelelő megoldás 
szülessen. Április 26-a helyett április 20-ra kerüljön vissza az ülés időpontja kérdezi, 
hogy meg lehet-e oldani. (Nem) Mi az indoka?  
 
Wittinghoff Tamás polgármester: Nem tervezhető előre, hogy meddig tart az ülés. 
 
Tevanné dr. Südi Annamária jegyző: Az önkormányzati törvény 12.§ (2) 
bekezdését idézi, amely egyértelműen azt mondja, hogy a képviselő-testület elnöke a 
polgármester, aki összehívja és vezeti a képviselő-testület ülését. Eleve a 
munkatervben olyan időpontokat megállapítani, amikor akadályoztatva van a 
polgármester, nem képes vezetni az ülést, az törvénysértő. 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: De természetesen 13 képviselő mindent 
megtehet. 
 
Káhn János (Ügyrendi kérdésben kér szót): Megkéri a polgármester urat, hogy zárja 
le a vitát, és szavaztasson. Nem igaz az, hogy egy személyhez kell igazítani az 
Önkormányzat képviselő-testületének a munkáját. A polgármester mellett ott van az 
alpolgármester, a korelnök. Több lehetősége van a hivatalnak arra, hogy egy testületi 
ülést levezessen. 
 
Dr. Ritter Gergely: Amikor a bizottsági ülésen kért időpont módosítást a rendelése 
miatt, akkor az hangzott el, hogy azért nem lehet, mert Káhn János úrnak vinni kell a 
gyerekét táncórára. Nem is az a probléma, hogy a képviselő-testületi ülések mikor 
vannak, hanem a bizottsági üléseket kellene módosítani. Kérdezi, hogy miért nem 
lehet a bizottsági üléseket a délutáni órákra tenni?  
 
Káhn János: (Ügyrendi kérdésben kér szót): Kéri a polgármester urat 
nyomatékosan, hogy zárja le a vitát és szavaztasson. 
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Wittinghoff Tamás polgármester: Kérdezi, hogy ragaszkodnak ahhoz, hogy a 
törvénysértő javaslatról szavazzanak?  
 
Felteszi szavazásra a vita lezárását. A képviselő-testület a javaslatot 10 igen 9 nem 2 
tartózkodással elutasította. 
(Dr. Kisfalvi Péter és Dr. Szabóné Müller Timea távol volt a szavazáskor) 
 
67/2007.(III.14.) ÖKT sz.    határozat 
 
Vita lezárásának elutasítása 
 
Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testülete elutasította a napirend vitájának  
lezárására vonatkozó javaslatot.  
 
Romsics Sándor: A képviselőnek jogában áll nem elmenni a testületi ülésre és 
akkor határozatképtelen lesz az ülés. A következő testületi ülésre kompromisszumos 
megoldást javasol, tegyék át a testületi üléseket olyan napra, amikor mindenkinek jó 
az időpont.  
 
Dr. Vándor András: Úgy gondolja, hogy el kellene különíteni a testületi és a 
bizottsági ülést, és meg kellene találni a megoldást, ami lehetővé teszi a törvényes 
működését a képviselő-testületnek. 
 
Sánta Áron: Módosítja az indítványát úgy, hogy csak az 1-es pontot tartja fent, és a 
2.,3., 4. pontot visszavonja.  
 
Wittinghoff Tamás polgármester: Nem tudják megoldani (április 20.), azon a napon 
nem lesz testületi ülés. Nem fog április 20-ig elkészülni a zárszámadás anyaga.  
 
Sánta Áron: Most akkor ez az indok? 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: Nem csak ez az indok, az az indok, hogy neki is 
alkalmatlan ez az időpont. Hivatalos elfoglaltsága van, egy kötelezettségnek tesz 
eleget, amikor az önkormányzatot képviseli egy más szervezetben, nem tudja 
megmondani, hogy meddig fog tartani az ülés, ez Európában elég szokott lenni 
kultúrált emberek számára érvként. Támogatja, hogy üljenek le és nézzék át, hogy 
mit lehet tenni. 
 
Tevanné dr. Südi Annamária jegyző: Az eredeti előterjesztésben szerepelt, hogy 
azért kell április 26-ra összehívni a képviselő-testület ülését az SZMSZ-től eltérően a 
4. péntekre, mert április 30-ig kell a zárszámadást elfogadni. Képtelenség 
megcsinálni a zárszámadást és 14 nappal a testületi ülés előtt megküldeni, úgy hogy 
valamennyi bizottság tudja tárgyalni. Az előző ciklusban is előfordult, hogy a péntek 
helyett csütörtökön tartott a testület ülésnapot és a bizottsági üléseket meg tudta 
oldani a képviselő-testület és a hivatal is. Ma szerdán tart a képviselő-testület ülést, 
és a szerdai nap miatt történt az, hogy ilyen mértékben zsúfolódtak össze a 
bizottsági ülések. A zárszámadási rendelet nem készül el úgy, hogy április 20-ra 
kiküldhető legyen. 
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Romsics Sándor: (Ügyrendi kérdésben kér szót) 5 perc tárgyalási szünetet kér. 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: Szünetet rendel el. 
 
Szünet 
Szünet után 
 
Sánta Áron: Azt a módosító indítványt tartja fenn, hogy az utolsó három pontot törli 
az előterjesztésből és kéri, hogy erre térjenek vissza. Első pont módosítására április 
20-a helyett április 24-i időpontot javasol. 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: Kéri, hogy mindenki nézze át a 2.,3.,4. pontban 
felvetett időpontokat, és térjenek vissza rá. 
 
Sánta Áron: Nem elnézést kérve, először készített előterjesztést, törekedni fog arra, 
hogy a jövőben, ha ilyen jellegű előterjesztést készít, akkor arról a hivatallal is 
konzultál. Méltatlan volt az ünnepi üléshez, hogy most ilyen méltatlanul beszéljenek 
róla. 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: neki nem esik olyan nehezére elnézést kérni, ha 
bárkit megbántott ezzel kapcsolatban, attól elnézést kér. 
Felteszi szavazásra, hogy az április 26-i ülés helyett április 24-én tartsák a következő 
képviselő-testületi ülést. A képviselő-testület a javaslatot 20 egyhangú igen 
szavazattal elfogadta. 
 
68/2007.(III.14.) ÖKT sz.    határozat 
 
A Képviselő-testület 2007. évi Munkatervének módosítása 
 
Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testülete a mellékletben szereplő 2007. évi 
Munkatervet a Képviselő-testületi ülés időpontjának következő módosításával 
fogadja el:  
 

1. Április 26. helyett április 24. Kedd 
 
Végrehajtás határideje: folyamatos 
Végrehajtásért felelős: Polgármester 
Végrehajtást végzi: Jegyzői Iroda 
 
A következő napirendi pontot (Fellebbezés átmeneti segély tárgyában) a Képviselő-
testület zárt ülésen tárgyalta.  
A zárt ülésről külön jegyzőkönyv készült.  
 

k.m.f. 
 
 
 
 
 

Wittinghoff Tamás      Tevanné dr. Südi Annamária 
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     polgármester                                                                     jegyző 
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